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Boskovice se 
staly Historickým 
městem roku 2021

BOSKOVICE - Sdružení 
historických sídel Čech, Moravy 
a Slezska, Český národní komitét 
ICOMOS, Ministerstvo kultury 
a Ministerstvo pro místní rozvoj 
pořádaly ve čtvrtek 14. dubna 
v pražském paláci Žofín „Setkání 
u příležitosti udělení Ceny za nejlepší 
přípravu a realizaci Programu 
regenerace městských památkových 
rezervací a městských památkových 
zón za rok 2021“, spojenou s 
udělením titulu „Historické město 
roku 2021“.

Městská památková zóna 
Boskovice byla vyhlášena v roce 
1990 a Boskovice jsou dlouholetým 
členem výše uvedeného sdružení.

V úzkém finále byly Boskovice 
doposud dvakrát – v roce 2005, kdy 
se vítězem staly Františkovy Lázně a 
v roce 2014, kdy zvítězila Chrudim. 
Doposud Boskovice získaly dílčí 
ocenění Ministerstva pro místní 
rozvoj a cenu časopisu Moderní 
obec.V soutěži za rok 2021 vyhrály 
Boskovice v rámci Jihomoravského 
kraje nad městem Lomnice.

Pokračování na str. 2
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Turisté zahájili sezonu 
v Moravském krasu a okolí

Zápisem do České knihy rekordů zahájilo v neděli 3. dubna novou turistickou sezonu několik set návštěvníků Pivovaru 
Černá Hora. Právě na jeho nádvoří se totiž vydali oholení turisté z Blanska i Boskovic, aby společně symbolicky 
odstartovali sezonu pro destinaci Moravský kras a okolí. Ta je tradičně spojena s recesistickým rekordem, každoročně 
v novém pojetí. Letos se započítávali všichni oholení účastníci akce, tedy ti, kteří se vybavili turistickou holí. 
Více na str. 6.  Foto Monika Šindelková
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Klíčový gól padl v závěru. Blansko 
bralo na Slovácku B bod

BLANSKO� -� Hodnotný� bod�
získali� blanenští� fotbalisté� při� vý-
jezdu� na� Slovácko� B.� Ze� stadionu� v�
Kunovicích� se� vrátili� s� výsledkem�
2:2,�který�vydřeli�vyrovnávací�trefou�
v� posledních� minutách.� I� nadále� se�
tak�nachází�na�devátém�místě�MSFL.

1. FC Slovácko B - FK Blansko 
2:2 (0:1),�49.�Vincour,�79.�Pernica�–�
38.�Tulajdan,�89.�Smrčka.

Sestava:� Vitásek� –� Šíp� (C)�
(72.��Chloupek)�(90+2.�Včelík),�Černý,�
Smrčka,� Zúbek,� Štencl� (86.� Lick),�
Todorič,�Feik,�Alexa�(46.�Blažík),�Pe-
cuch,�Tulajdan�(86.�Fiala).
Do� brány� naskočil� stejně� jako� v�

uplynulém� týdnu� David� Vitásek.�
Nechyběly�přitom�ani�další�opory�ze�
sestavy,� jež� v� minulém� kole� značně�
potrápila�béčko�Baníku.�Start�na�hřišti�
slovácké� rezervy�však�mohl�být�dost�
nepříjemný,� domácí� střelec� z� dálky�
však�mířil�jenom�do�břevna.
Také� následující� příležitost� si�

vypracovalo� Slovácko� B.� Z� hranice�
velkého� vápna� zahrozil�Vojtěch� Pak,�
proti� němuž� vytáhl� brankář� solidní�
zásah.�V�mezihře� působili�mírně� ak-
tivněji� domácí� fotbalisté,� Blansko�
ale�s�nimi�chtělo�držet�krok�a�klíčové�
situace�si�pokrylo.
Radost� pro� hosty� potom� přiš-

la� na� sklonku� prvního� poločasu.�
Ve� 38.� minutě� si� vynutili� Blanenští�
vhazování�nedaleko�soupeřovy�brány�
a� prodrali� se� až� ke� gólu.� Na� konci�
důrazné� akce� se� objevil� u� míče� Jiří�
Tulajdan,�jenž�ranou�na�zadní�tyč�up-
ravil�na�1:0�pro�Jihomoravany.
Ještě�do�konce�půle�se�udály�i� tro-

chu�napjaté�chvilky�po�tvrdém�soubo-
ji� ve� vápně� Blanska,� kde� si� Vitásek�
šel� tvrdě� pro� balón.�Všechno� ovšem�
zvládl�podle�pravidel�a�hostující� tým�
držel�nejtěsnější�náskok.

Nástup� do� druhého� dějství� však�
vyšel� na� jedničku� Slovácku.� Perni-
cova� mocná� střela� ještě� skončila� po�
gólmanově� vyražení� mimo,� nicméně�
několik�minut�potom�letěl�rohový�kop�
zprava� a� Tomáš� Vincour� vyrovnal�
přesnou�hlavičkou.
Další� výraznější� šance� se� naskytla�

Blansku� v� 66.�minutě,� a� to� díky�Ni-
kolu�Todoričovi.� Srbský� hráč� ukázal�
svižné�sólo�a�prošel�přes�dva�soupeře,�
zakončení�mu�ale�nevyšlo�a�šlo�těsně�
vedle.� I� po� prostřídání� byla� zbýva-

jící�část�utkání�ještě�zajímavá,�což�se�
projevilo�i�na�skóre.�Béčko�Slovácka�
urvalo�vedení,�když�Libor�Pernica�na-
dvakrát�překonal�Vitáska.
Svěřenci� trenéra� Petra� Vašíčka� se�

tak�ocitli�v�kritické�situaci.�Protivník�
navíc� stále� hrál� nebezpečně� a� mohl�
skórovat� potřetí,� kdyby� Yohanna�
nepřestřelil�po�přiťuknutí�od�Koryča-
na.�Všechno�ale�dopadlo�úplně�jinak.
Blansko�proniklo�v�nestřežený�mo-

ment� do� vápna,� Filip� Smrčka� šel� do�
volného�prostoru�a�potom,�co�byl�jeho�

spoluhráč� tvrdě� sražen� k� trávníku,�
vypálil� z� otočky� a� určil� výsledek� na�
konečných� 2:2.� Díky� úspěšnému�
finiši� proto� bere� mančaft� z� jižní�
Moravy�bod� a� zůstává� ve� vyrovnané�
tabulce�MSFL�na�devátém�místě.
Následující� souboj� o� body� bude�

čekat�Blansko�doma.�V�neděli�24.�dub-
na� přijede� Viktoria� �Otrokovice,� jež�
naposledy� padla� s� Uničovem.� Hraje�
se�v�tradičním�čase�od�10.15�hod.

 Tadeáš Mima
Zdroj www.fkblansko.cz

Pivo koloběžkářům 
určitě zhořklo

BOSKOVICE� -� Na� sobotu� určitě� v� dobrém�
nebudou�vzpomínat�dva�koloběžkáři�z�Boskovic.�Ti�
se�v�alkoholovém�opojení�proháněli�centrem�měs-
ta,�kdy�tak�nemohli�ujít�pozornosti�zdejších�hlídek.�
Krátce�po�půlnoci�muže�zákona�nejprve�zaměstnal�
devětatřicetiletý� místní� obyvatel.� Ten� si� na� tom-
to� elektro� stroji� urychloval� cestu� domů� z� hospo-
dy.� Policistům� se� bezostyšně� přiznal,� že� chvilku�
předtím� vypil� několik� zlatavých�moků,� to� ostatně�
potvrdila�i�dechová�zkouška.�Na�displeji�se�ukáza-
lo�kolem�půl�promile.�Naopak�večer� si� boskovičtí�
strážníci� nemohli� nepovšimnout� podezřelé� jízdy�
devatenáctileté�ženy.�Ta�ale�hlídce�nadýchala�pod-
statně�víc.�V�dechu�měla�přes�jedno�promile.�Také�
ona� se� před� cestou� domů� posilnila� pivem.� Případ�
si�tak�od�strážníků�převzali�tamější�policisté.�Nyní�
budou� muset� oba� počítat� s� tím,� že� se� jim� jejich�
pošetilá� jízda� podstatně� prodraží.� Ve� správním�
řízení�jim�totiž�za�tento�bláhový�čin�hrozí�až�pětad-
vacetitisícová�sankce.��� Zdroj Policie ČR

Probíhala akce 
ROADPOL

REGION� -� Také� na� Blanensku� se� policisté�
připojili� k� celorepublikové� dopravně� bezpečnost-
ní�akci�ROADPOL.�Policejní�hlídky�se�mimo�jiné�
zaměřovaly� především� na� dodržování� povinnosti�
používání� bezpečnostních� pásů� všech� pasažérů� ve�
vozidle.

Hlavním� účelem� této� akce� nebyla� pouze� repre-
sivní� rovina,� ale� také� preventivní� působení� na�
řidiče.� V� rámci� silniční� kontroly� řidiči� obdrželi�
kromě� cenných� rad� navíc� také� preventivní� před-
měty�zaměřené�na�bezpečnost�v�dopravě,�konkrét-
ně�na�bezpečné�poutání.�Policisté�jim�vysvětlovali�
nejen� jak� je� důležité� se� před� jízdou� připoutat,� ale�
také�jak�správně�bezpečnostní�pásy�používat.�Špat-
ně� �nastavený� bezpečnostní� pás�může� být� spíše� na�
škodu�než�ku�pomoci.
Je�totiž�řada�těch,�pro�které�„zacvaknutím“�pásů�

veškerá�bezpečnost�začíná,�ale�i�končí.�Přitom�nere-
spektují�mnohé,�velice�podstatné�skutečnosti.�Těmi�
jsou�u�pasažérů,�například�výškové�nastavení�bez-
pečnostního�pásu,�u�dětských�sedaček�či�podsedáků�
také� jeho� správné� umístění� podle� rad� výrobce.�
Díky� těmto� zanedbáním� dochází� k� tomu,� že� mají�
řidiči�a�ostatní�pasažéři�bezpečnostní�pás�nastaven�
například� pro� vyšší� postavu,� než� jsou� oni� sami,�
nebo�že�pás�není�u�dětských�sedaček�veden�červeně�
označenými�bezpečnostními�zónami.�V�tu�chvíli�se�
z�ochranného�prvku�stává�smrtící�past,�což�si�jako�

laici� uvědomíme�až�při� krizové� situaci,� kdy�může�
být�už�ale�pozdě.
Na� Blanensku� policejní� hlídky� v� rámci� akce�

zkontrolovaly�stovky�řidičů.�Během�těchto�kontrol�
policisté� zjistili� devatenáct� přestupků.�V� šestnácti�
případech�řidiči�nebo�spolujezdci�nebyli�připoutáni.�
Další�dva�šoféři�vyjeli�na�silnici�s�vozidlem,�které�
bylo� technicky� nezpůsobilé.� V� jednom� případě�
usedl� řidič� za� volant� pod� vlivem� alkoholu� a� jeho�
jednání�bylo�kvalifikováno�jako�přestupek.

  Zdroj Policie ČR

Boskovice se staly 
Historickým městem 
roku 2021

Pokračování ze str. 1
V� roce� 2021� Boskovice� opravily� z� vlastních�

peněz�a�s�dotací�z�programu�regenerace,�která�činila�
775�000�korun,�tři�památky:�židovský�dům�s��rituální�
lázní�mikve,�kde�se�obnovovala�fasáda�stejně�jako�
u�dalšího�domu�v�židovské�čtvrti.�Na�hradě�se�pak�
restauroval�dřevěný�rumpál�u�studny.
Při�slavnostním�vyhlašování�na�Žofíně�tedy�sta-

rosta� města� Jaroslav� Dohnálek� převzal� nejdříve�
cenu�za�vítězství�v�krajském�kole.�Symbolicky�jako�
první,�protože�vyhlašování�probíhá�podle�abecedy.�
Za�toto�vítězství�obdržely�Boskovice�100�tisíc�ko-
run.
Po� vyhlášení� dvou� dílčích� cen�Ministerstva� pro�

místní�rozvoj,�oceněných�dalšími�sto�tisíci�pro�měs-
ta�Loket�a�Telč,�následovalo�vyhlášení�hlavní�ceny.
Jméno�města,� které� se� bude� pyšnit� titulem�His-

torické�město� roku�2021,� přečetl�Libor�Honzárek,�
předseda�Sdružení�historických�sídel�Čech,�Mora-
vy� a� Slezska� a� zástupce� města� Havlíčkův� Brod,�
které� se� stalo� vítězem� v� loňském� roce.� Ocenění�
starostovi�města� Boskovice� Jaroslavu�Dohnálkovi�
předávali� Martin� Baxa,� ministr� kultury,� Radim�
Sršeň,�náměstek�ministra�pro�místní�rozvoj�a�Libor�
Honzárek.
Jaroslav� Dohnálek� ve� své� děkovné� řeči� mimo�

jiné� uvedl:� „Je� to� pro� nás� dárek� k� narozeninám.�
�Boskovice� letos� slaví� 800� let� od� první� písemné�
zmínky.�My� už� dlouho� historickým�městem� jsme,�
ale�teď�už�na�to�máme�i�glejt.“
Jaroslav�Dohnálek�převzal�velkou�cenu,�která�je�

putovní� a� příští� rok� ji� Boskovice� předají� novému�
vítězi,�individuální�cenu,�která�městu�zůstane�a�dip-
lom�potvrzující�vítězství�a�získání�titulu�Historické�
město�roku.�Finanční�cenou�je� jeden�milion�korun�
na�opravy�památek�ve�městě.

Starostu� na� slavnostní� vyhlášení� doprovázela�
Aneta�Sedláčková,�referentka�regionálního�rozvoje�
a�Jaroslav�Parma,�referent�pro�styk�s�veřejností.

 Text a foto Jaroslav Parma

Uvedení knihy Milana 
Nechuty z Knínic

BOSKOVICE� -� Milan� Nechuta,� rodák� z�
nedalekých� Knínic,� uvede� svou� knihu� Generační�
výpověď� (aneb� Příběh� výjimečného� človíčka)� v�
zámeckém�skleníku�v�Boskovicích�dne�17.�května�
2022� v� 17� hodin.� Svůj� vlastní� program,� čerpající�
převážně� ze� svých� životních� příběhů� uvedených�
v�knize� a�doplněný� zpěvem,�bude� zajímavý� i� tím,�
že�jej�celý�představí�v�malohanáckém�nářečí.�Celá�
prezentace,� pořádaná� Kulturním� zařízením� města�
Boskovice� a� nakladatelstvím� ALBERT,� bude� za-
končena� autogramiádou� a� malým� občerstvením.�
 František Šalé

Boskovičtí turisté 
uklízeli Česko

BOSKOVICE�-�V�sobotu�2.�dubna�2022�se�Klub�
českých� turistů� Boskovice� podílel� na� celostátní�
akci�Ukliďme�Česko.�Jako�obvykle�to�bylo�ve�spo-
lupráci�s�Osadním�výborem�z�Mladkova.�Společně�
zajišťovali� úklid� kolem� cyklostezky� Boskovice�
-� Mladkov� a� podél� silnice� II.� třídy� z� Mladkova�
do� Boskovic.�Akce� se� zúčastnilo� více� než� dvacet�
�dobrovolníků.�� Text a foto Jaroslav Oldřich

Boskovičtí plavci se předvedli na dvou závodech
BRNO, PROSTĚJOV� -� V� sobotu� 9.� dubna� se�

plavci�oddílu�SVČ�Boskovice�vydali�na�již�tradiční�
Cenu�brněnského�draka�do�brněnského�padesátime-
trového�bazénu�za�Lužánkami.�
Desítka� našich� plavců� Ondráš� Ščudla,� Ondřej�

Sýkora,�Václav�Drábek,�Radek�Dokoupil�a�žákyně�
Julie�Spoustová,�Anna�Šperková,�Izabela�Slámová,�
Nina�Chlupová,�Kristýna�Nezvalová�a�Elen�Hortová�
soupeřila�s�nejlepšími�plavci�celé�České�republiky.�
Hlavní� soutěží� byl� kraulový� čtyřboj,� který� se�

skládal�z�50,�100,�200�a�400�kraul.�Čtyřboj�vyhrál�
a� pohár� obdržel� Ondřej� Ščudla.� Na� prvním�místě�
doplaval� v� disciplínách,� 50K,� 100K,� 200K,� 50P� a�
100P.� Pohár� také� za� kraulový� čtyřboj� obdržel� Já-
chym� Ryšávka,� který� letošní� půlrok� hostuje� v�
Kuřimi.�

Všichni�naši�plavci�statečně�bojovali�a�vytvořili�
si� osobní� rekordy.�V� kategorii� starších� žákyň� ob-
držela� stříbrnou� medaili� za� 50Z� Anna� Šperková.�
Kategorie� mladších� žáků� plnila� limity� na� Let-
ní� olympiádu� mládeže.� Velkou� naději� na� splnění�
má�Václav�Drábek� a�Kristýna�Nezvalová.�Václav�
na� 100P,� 200P� a�Kristýna� na� 200Z,� 200PZ.�Všem�
plavcům�děkujeme�za�vzornou�reprezentaci�oddílu�
SVČ�Boskovice�a�jejím�rodičům�za�podporu.

O mokrého Emana 
Prostějovský� pětadvacetimetrový� bazén� hostil�

plavce� z� celé� republiky� na� desátém� ročníku� pla-
veckých�závodů�O�mokrého�Emana.
Plavci�ročníku�narození�2010�až�2013�z�31�oddílu�

obsadili�opravdu�každé�místečko�v�tamním�bazénu�
a�ve�společnosti�vodníka�Emana�padaly�osobní�re-
kordy.�Náš�oddíl�SVČ�Boskovice�vyslal�do�Prostě-
jova� jedenáct� plavců.�Největšího� úspěchu� dosáhla�
smíšená� štafeta� na� 4x50PZ� ve� složení,� Kristýna�
Nezvalová,� Václav� Drábek,� Anna� Šafránková,�
Jakub�David,�obsadili�první�místo�a�obdrželi�zlaté�
medaile.�
Na� stupeň� vítězů� vystoupali� Vašek� Drábek� za�

100P,�druhé�místo�a�Anna�Šafránková�za�100M,�třetí�
místo.�Nejlepší�osobní� časy�zaplavali� žáci,�Tomáš�
David,� Radek� Dokoupil,� Jan� Bednář,� Krunoslav�
Roglič,�Eliáš�Chlup,�Lukáš�Veselý�a�žákyně�Kristý-
na� Nezvalová,� Elen� Hortová� a� nejmladší� Jolana�
Chlupová.�Všem�děkujeme�za�vzornou�reprezentaci�
oddílu�SVČ�BOSKOVICE.�� Jan Horák
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Karlovy hračky a jejich 10 let 
BOSKOVICE - Kapela Karlovy 

hračky slaví kulatiny. Uplynulo 10 
let od prvních tónů, které byly ten-
krát slyšet z naší první zkušebny v 
Černé Hoře! Míst ke zkoušení a tvor-
bě jsme už vystřídali mnoho. Prošli 
jsme pódii zapomenutými, oblíbený-
mi, známými i neznámými, kterými 
se hemžíme. Úsměv a otázka. Co k 
výročí (pro nás slavnému) dodat? 
Před léty vyšel článek v novinách o 
tom, že Hračky jsou hudební skupi-
nou odlišnou od známých modelů, co 
hudební kritik tenkrát přirovnával k 
týpkovi s vyčnívající hlavou se sty-
lově načechranou čepicí. S tím ne-
máme problém a bluesrockový oblek 
máme ještě ve skříni. 

Když byla kapela na svém startu, 
shodli se její zakladatelé Ivo Hájek 
a Miron Valter na bluesrockovém 
hudebním stylu, ale hned na začát-
ku sázeli na vlastní tvorbu. Tím dali 
Hračkám dobrý směr, a i když už s 
námi neúčinkují, zasloužili se o ka-
pelu velmi výrazně. Poděkování za 
náš úspěch patří všem bývalým čle-
nům včetně Martina Neruda a Vik-
tora Pavlů. Dobří muzikanti stojí za 
úspěchem 10 let naší hudby, která 
udělala (i kdyby občas) někomu 
radost. Léta běží a změny provází 
každý život včetně toho hudebního. 
Hračky jdou pevně dál svoji vlastní 
cestou. Svůj charakteristický hudeb-
ní styl mají ve svých rukou. Přiro-
zeným vývojem se od bluesrocku 
posunuly k současnému typickému 
výrazu, který jim dnes stále dává 
„jednoznačný ksicht“. Ten se může 
líbit i nelíbit, ale tím je splněna sama 

podstata přirozenosti, různorodosti a 
nových hudebních cest. 

V současné době tvoří Karlovy 
hračky osm členů a tvoří je také au-
torská hudba s texty. Ty jsou často o 
ženách v různých situacích, které jsou 
více či méně oblečené a hlavně mají 
výrazný až úsměvný charakter, kte-
rými je autor Radek Klon obdařil. Za 
zmínku stojí některé songy z posled-
ní doby, jako jsou Jízdenka, Dievča 
hore, Pardubice, Júlie … Stále se ale 
rádi vracíme i k věcem straším a na-
šim fandům známějším. Je to třeba 

Božena, Elegán nebo oblíbená píseň 
Jsem tvůj pes, kde se zpívá: „Tak 
mě zapal, jsem jen papír, a ty kámen 
nebo safír, já tvá blecha v tvém ruká-
vu, jsem tvůj pes, co žere trávu …“. 
Věříme, že ve vlastní tvorbě a origi-
nalitě je naše přednost. Kopií máme 
málo. Nápadů hodně. Chceme navá-
zat na úspěšný videoklip „Za holka-
ma“ nebo na známou nahrávku, kte-
rou jsme Vám připravili ke sváteční 
době „Hračka vánoční“. Připravuje-
me materiál k produkci nových písní 
a právě vybíráme, která z nich bude 

opět doplněna videem. Těšíme se na 
vystoupení, která nás čekají daleko i 
blízko Boskovic. Nejvíc se těšíme na 
Boskovice, kde si zahrajeme 1. květ-
na na náměstí, potom v letním kině 
před kapelou Rybičky 48 a v červnu 
na festivalu atd.

Děkujeme všem lidem, kteří nás v 
posledních 10 letech jakkoli podpořili 
svoji energií, také díky všem za po-
tlesk a úsměvy. Žádné viry ani války 
nás ještě neporazily a jsme stále tady. 

Za všechny naše Hračky se 
k Vám připojují Karlovy hračky 

Koupím garáž 
v Boskovicích, platba 

v hotovosti.
Nabídněte - tel.: 774 408 399

Koupím jakoukoliv JAWU, SIMSON, MZ, ČZ či PAV... 
Děkuji za nabídku. Tel.: 723 971 027

Zrcadlo Blanenska a Boskovicka, zpravodajský magazín okresu Blansko. Vydavatel BBN s. r. o., Sokolská 13, 

680 01 Boskovice, IČ: 277 12 770, evidenční číslo MK ČR E 17 259. Redakce: Radim Hruška (777 967 332, ra-

dim@bbnsro.info). Inzerce: 774 408 399, j.oldrich@centrum.cz. Adresa: Sokolská 13, 680 01 Boskovice, e-mail: 

 radim@ bnsro.info. Tiskne: VLTAVA LABE MEDIA a.s. Tiskárna Novotisk Olomouc. Nevyžádané materiály se 

nevracejí. Za pravdivost údajů v inzerci odpovídá autor. Materiály označené jako PI jsou placenou inzercí. Dopisy 

čtenářů nevyjadřují stanovisko redakce. 

THE 
INFAMOUS 
HER (USA)

Vstupné: 
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VLASTA 
ŠAFAŘÍK 
TRIO
(CZ)

Levně prodám 260 ks propisovacích tužek s logem, najdu 
geopatogenní zóny a paranormální jevy a odstraním bez 

stěhování nábytku. Tel.: 776 106 964

Z důvodu stěhování do podstatně menších prostor prodám 
spoustu věcí. Např. rohovou vanu NEO 150 x 150 cm - Výrobce 
RIHO Suchý, bílo zlatou mramorovanou skládačku kuch. linky 

a mnoho dalšího. K vidění cca 4 km od Boskovic. Prohlídka 
možná - foto zašlu. Mob.: 607 903 121

Pronajmu garáž ul. Ludvíka Vojtěcha Boskovice. Tel.: 777 127 654

Koupím venkovní vstupní dveře devadesátky nebo větší, plast 
nebo dřevo, i prosklené, použité, levně. Tel.: 607 846 060

Karlovy hračky: Libor Dvořáček, Karel Beníšek, Martin Ženata, Radek Řehoř, Milan Hrdý, Franta Liška, Radka 
Dostálová a Radek Klon
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Zahájení turistické sezony 2022 
aneb Možná přijde i Vinnetou

BOSKOVICE�-�V�sobotu�9.�dubna�
2022�pořádalo�město�Boskovice�spolu�
s� Boskovickým� Klubem� českých�
turistů,� Informačním� centrem�
při� KZMB,� Střediskem� volného�
času� Boskovice� a� Westernovým�
městečkem� Boskovice� zahájení�
turistické� sezony� v� Boskovicích.�
Mezi� 6� a� 7� hodinou� ranní� vyrazilo�
od�radniční�věže�několik�odvážlivců,�
které�neodradil�déšť,�na�nejdelší�trasu�
dlouhou� přes� 50� km.� Od� 7.00� hodin�
se�pak�přišlo�přihlásit�několik�členů�a�
členek�na�další�trasy.�V�9.00�hodin�pak�
odjel�autobus�od�Zlaté�růže�na�Suchý,�
kde�se�účastníci�a�účastnice�zahájení�
sezony� vydali� na� 10� km� pochod�
podél�plavebního�kanálu�na�Velenov,�
Vratíkovským� jeskyním,� přehradě�
a� přes� Šmelcovnu� do� Westernového�
městečka,�kde�byl�cíl.�Nejkratší�trasa�
pro�rodiče�s�dětmi�pak�vedla�po�ulici�
Svatopluka�Čecha�nahoru�k�rozhledně�
nad� hřbitovem� a� do� Sportparku� a�
s� cílem� rovněž� ve� Westernovém�
městečku,� kde� končily� všechny�
trasy.� Po� cestě� děti� plnily� různé�
úkoly,� luštily� hádanky� a� přesmyčky�

týkající� se� historie� města,� které� pro�
ně� připravili� pracovníci� Střediska�
volného� času.� Bohužel� nám� letos�
počasí� moc� nepřálo� a� přineslo� nám�
deštivé� a� chladné� počasí.� Chvílemi�
i� sněžilo.� Přesto� do� Westernového�
městečka� dorazilo� přes� 70� lidí.� Zde�
byl�pro�ně�připraven�vyhřátý� saloon,�
kde� se� mohli� ohřát,� něco� pojíst� a�
popít� a� poslechnout� si� kapelu�Trní� a�
dětskou�kapelu�Ňufáci.
Ještě� před� slavnostním� zahájením�

předvedly� svoje� dovednosti� a�

zručnost� děti� z� Drahanského� Sport�
Teamu�vedeného�Erikem�Řezníčkem,�
který� celé� odpoledne� moderoval.� Po�
14.00�hodině�se�pak�všichni�přesunuli�

do� amfiteátru,� kde� je� přivítal� Luboš�
„Jerry“� Procházka,� šerif� Městečka�
a� pozval� všechny,� kdo� ještě� neviděli�
představení�Vinnetoua,�aby�tak�učinili�
ještě� letos,� protože� na� příští� sezónu�
chystají� další� představení� s� tímto�
hrdinou.� Objevil� se� i� sám� Vinnetou�
na� svém� bělouši,� aby� všechny� po�
indiánsku� přivítal.� Po� jeho� odjezdu�
na� jeviště� přijel� v� bryčce� starosta�
města�Jaroslav�Dohnálek�s�předsedou�
boskovických� turistů� Jaroslavem�
Oldřichem.� Starosta� města� všechny�

přivítal,� připomněl,� že� dvě� sezóny�
vlastně�nebyly,�a�proto�si�přál,�aby�v�
letošní� sezóně� byli� všichni� úspěšní,�
abychom� ji� všichni� ve� zdraví� a�
spokojenosti� absolvovali.� Také�
poděkoval� Jerrymu� Procházkovi� za�
to,� že� ve� Westernovém� městečku�
můžeme� být� a� rovněž� poděkoval�
všem�organizátorům,�a�návštěvníkům�
popřál,� aby� našlapali� ještě� spoustu�
kilometrů,�krásnou�sezónu�a�úspěšný�
rok�2022.�Jaroslav�Oldřich�připomněl�
zahájení� sezony� v� Černé� Hoře� a�
rovněž� poděkoval� všem� účastníkům�
letošního� zahájení� turistické� sezony�
v� Boskovicích.� Také� připomněl�
boskovického� rodáka� a� zakladatele�

turistiky� na� Boskovicku� Karla�
Absolona,� díky� čemuž� letos� slaví�
místní� turisté� 120� let� a� také� samo�
město� Boskovice� letos� slaví� 800� let�
od�svého�založení,�což�je�i�vyznačeno�
na�Pamětních�listech,�který�obdržel�v�
cíli�každý�z�účastníků.
Po� slavnostním� zahájení� se� vrátili�

všichni� do� saloonu,� kde� se� losovaly�
lístky� s� čísly,� které� každý� obdržel�
ráno�při�startu.�V�průběhu�odpoledne�
si� přišli� na� své� i� milovníci� koní,�
protože� se� v� aréně� konal� další� z�
workshopů� Michala� Bednáře,� a� tak�
jste� mohli� shlédnout� jejich� drezuru�
nejen�v�aréně�ale�i�na�Main�Street.

 Text a foto Monika Šindelková

Boskovická Vlčata mají první místo mladších žáků

Nová sezona A-týmu Olympie 
Blansko se nese ve znamení změn

BLANSKO� -� Baseballový� a�
softballový� klub� Olympia� Blansko�
již�od� roku�1988�vychovává�úspěšné�
sportovce� a� sklízí� významné�
úspěchy� napříč� všemi� kategoriemi� v�
konkurenci� silných� klubů,� které� se�
soustředí� zejména� do� velkých� měst,�
jako� jsou� Praha,� Brno,� Ostrava.�
Mužský�A-tým�je�pak�nejvyšší�metou,�
které� mohou� mladí� baseballisté� v�
Blansku� dosáhnout,� a� je� vizitkou�
klubu,� kde� se� odráží� veškerá� práce�
s� mladšími� kategoriemi� a� stabilita�
klubu.
Posledních� asi� deset� let� se�

blanenskému� mužskému� týmu� v�
roli� trenéra� a� manažera� věnoval� Ivo�
Kučera.�Je�jedním�ze�spoluzakladatelů�
klubu� a� sám� býval� elitním� hráčem,�
který�odehrál�část�baseballové�kariéry�
v� brněnských� Dracích,� byl� součástí�
národní� reprezentace,� získal� několik�
individuálních� cen� a� dodnes� se� drží�
na�předních�příčkách�v�klubu�českých�
homerunářů.�Mužskému�týmu�tak�měl�
co� předávat.� V� roce� 2016� dokonce�
získal� ocenění� České� baseballové�
asociace� Trenérský� objev� roku,� a� to�
když� přivedl� blanenské� mužstvo� po�
letech� zpět� do� nejvyšší� baseballové�
soutěže�Extraligy.

Pro�nadcházející�sezónu�ho�však�v�
čele�A-týmu�vystřídá�jeden�z�tahounů�
mužstva� Štěpán� Havlíček,� zkušený�
levoruký� nadhazovač,� který� mimo�
jiné� absolvoval� několik� sezon� v�
americkém� týmu�Tampa�Bay�Rays� a�
patří�k�hlavním�oporám�blanenského�
mužského�baseballu.�Štěpán�Havlíček�
si�k�sobě�do�realizačního�týmu�vybral�

jako� své� asistenty� Jakuba� Kostku� a�
Aleše� Blažka,� kteří� rovněž� patří� ke�
zkušeným� matadorům� blanenského�
Ačka� a� s� jejichž� pohledem� na�
směřování� týmu� je� Havlíček� v�
souladu.
Změny� proběhly� také� z� hlediska�

organizace� mužských� baseballových�
soutěží.� Extraliga� doposud� patřila�

deseti�nejlepším�mužským�celkům,�od�
sezóny�2022�se�opět�nastavuje�formát�
zahrnující� osm� nejlepších� českých�
týmů,�mezi� které� se� ovšem� v� loňské�
těžké� covidem� poznamenané� sezóně�
nepodařilo� blanenským� hráčům�
probojovat.�Blanenské�Ačko�tak�letos�
odehraje�sezónu�v�1.�lize.
„Mou� vizí� je� stabilizovat� tým,�

vytvořit� dobrou� atmosféru,� hrát�
pravidelně�baráž�a�výhledově�se�také�
pokusit� o� navrácení� Extraligy� do�
Blanska.� Pro� letošní� sezónu� je�mým�
cílem� postoupit� mezi� čtyři� top� týmy�
1.�ligy,�což�nám�otevře�cestu�zahrát�si�
baráž�a�utkat�se�s�extraligovými�týmy.�
Cílem�v�1.�lize�je�umístit�se�na�konci�
sezóny� na� medailových� příčkách,“�
popisuje�své�záměry�Havlíček.
Sestava�pro�letošní�sezónu�posílila�

o� hostující� hráče� Jana� Svobody,�
Filipa� Fabiana� a� Matěje� Donského.�
Po� delší� odmlce� se� do� týmu� vrací�
Libor�Kolář.
Nejbližší� zápas� se� odehraje� 23.�

dubna,� kdy� bude� od� 13:00� hodin� na�
blanenském�Strawberry�field�k�vidění�
dvojutkání� s� týmem� Klasik� Frýdek�
Místek.

Radka Sitarová, Olympia Blansko
Zdroj www.blansko.cz

BOSKOVICE�-�JSME�MISTŘI�...�
první�místo�ligy�mladších�žáků�„D“�na�
Vysočině�vyhrála�Vlčata�z�hokejového�
klubu� SKMB� Boskovice� z.s.� Vlčata�
v� kategorii� mladších� žáků� odehrála�
tuto� sezónu� celkem� 30� zápasů� a� za�
úspěchy�hovoří�i�tabulka�kanadského�
bodování,� kde� první� a� třetí� příčka�
patří�právě�našim�hokejistům.
Náš�hokejový� tým�vznikl�na�konci�

roku� 2019,� kdy� se� devět� rodičů�
domluvilo� s� předsedou� klubu� p.�
Ladislavem�Čížkem�a�začali� jsme�od�
základu�budovat�a�tvořit�Vlčí�smečku.
V�roce�2020�jsme�nemohli�odehrát�

zápasy� z� důvodu� nedostatečného�
počtu� hokejistů,� ale� o� to� byla� naše�
práce�intenzivnější,�bohužel�následně�
do� toho� zasáhl� Covid� 19� a� zavřel�
veškeré�stadiony.
Nevzdali� jsme� to.� Dnes� má� náš�

klub� již� 74� hráčů,� což� už� je� kvalitní�
smečka.
Podařilo�se�nám�vybudovat�zázemí�

s� veškerými� pomůckami,� kvalitními�
trenéry�a�skillkouči.
Díky� patří� partnerům� a� všem� kdo�

nás� podporují� a� věří� v� nás.� Zvlášť�
velké� díky� patří� zejména� rodičům�
za� jejich� čas,� že� děti� vedou� ke�

sportu� a� nenechají� je� sedět� doma.�
A�v�neposlední�řadě�si�obrovské�díky�
zaslouží� naše� hokejová� Vlčata� za�
úžasnou� sezónu� a� velkou� bojovnost.�
Už�se�těšíme�na�další�sezónu�s�Vámi�

a� na� další�Vaše� úspěchy� v� krajských�
ligách.
Přidejte� se� i� vy� k� naší� smečce,�

naučíme�Vaše�děti�bruslit,�hrát�hokej�
a�týmové�spolupráci.

Napište� nám� na� skmbmladež@
seznam.cz,� nebo� volejte� na� tel.:�
777�774�947.
Sledujte� nás� na� Facebooku� a�

Instagramu.�  Kateřina Moudrá
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Blansko chystá oživení rekreační 
oblasti Palava za desítky milionů

BLANSKO - Vyhledávaná 
rekreační oblast Palava se 
stejnojmennou vodní nádrží se 
po desítkách let bez zásadnější 
investice dočká celkové revitalizace. 
Blansko připravuje obnovu lokality 
ve spolupráci se studenty Ústavu 
zahradní a krajinářské architektury 
Mendelovy univerzity Brno. Ti ve 
svých návrzích na vhodné úpravy 
vycházeli z ankety, kterou vyplnili 
přímo obyvatelé Blanska a další 
návštěvníci rekreační oblasti. 

„Palava je místem, které celoročně 
láká místní k procházkám i aktivnímu 
trávení volného času. Vnímáme, že 
současný stav je třeba zlepšit. Chtěli 
jsme, aby si přímo obyvatelé města 
určili, co je pro ně nejdůležitější. 
Jejich požadavky se postupně 
pokusíme zrealizovat. V celkovém 
objemu půjde o úpravy za desítky 
milionů korun, proto počítáme s tím, 
že je budeme provádět postupně po 
etapách v několika příštích letech. 
Rozsah a tempo prací budou záviset 
na tom, zda se podaří získat nějaké 
dotace. Začít chceme ale už letos,“ 
vysvětluje starosta Blanska Jiří Crha.

Schválený rozpočet na rok 2022 
počítá s investicemi ve výši deset 
milionů korun, z nich polovina je 
vázaná na dotace. „Nezávisle na zisku 
dotací dojde už letos k vytvoření 
nového workoutového hřiště na 
rovince pod minigolfem, k opravě a 
doplnění herních prvků a dopadových 
ploch na stávajícím dětském hřišti 
nad Myslivnou, nebo třeba k 
vytvoření nových gabionových zídek 
s dřevěnými sedacími plochami, 
které by v břehu na hrázi měly 
rozšířit možnost posezení v blízkosti 

vodní plochy,“ vyjmenovává vedoucí 
odboru správy a rozvoje města Petra 
Skotáková.

Součástí úprav bude také obnova 
a doplnění zeleně. Poškozené a 
nemocné stromy budou pokáceny, 
v lokalitě dojde postupně také k 
osazení celkem zhruba stovky nových 
stromů. Už letos na jaře doplní okraje 
a horní část louky nad Myslivnou 
habry, duby, lípy, javory či buky, na 
podzim nahradí náletové akáty podél 
cyklostezky nová alej třešně ptačí.

Zásadnější úpravy lokality čekají 
na zpracování projektu, který naváže 
na studii Mendelovy univerzity. 
Jeho zpracovatele nyní město hledá. 
„Zájemci o zpracování projektové 
dokumentace revitalizace rekreační 
oblasti Palava mohli své nabídky 
podávat do pondělí 4. dubna. 
Projekční práce se budou týkat 
především dopravních a pozemních 
staveb včetně úprav sítí či samotné 

vodní nádrže. Současně bylo do 
pondělí 11. dubna vypsáno výběrové 
řízení na opravu sdruženého objektu, 
který slouží k regulaci výšky hladiny 
a vypouštění nádrže. Na něm je 
nutné vyměnit hradící tabule a jejich 
ovládání,“ upřesnila Petra Skotáková.

Právě podrobnější projekt by 
měl sloužit jako podklad pro další 
vylepšení celé lokality. Návštěvníci 
Palavy by se výhledově nedaleko 
občerstvení Gizela měli dočkat 
například nových dřevěných stupňů 
sloužících pro opalování i relaxaci, 
jejichž součástí bude také schodiště 
vedoucí přímo k vodní hladině. 
Milovníci koupání se zase mohou 
těšit na úpravy břehu u restaurace 
Myslivna, kde betonovou zídku 
nahradí pozvolný přístup z nové 
písečné pláže. V plánu je také nové 
pobytové molo oddělující část pro 
plavce a neplavce, nová skluzavka, 
částečné odkrytí zatrubněného 

koryta Pálavského potoka, narovnání 
cyklostezky a její propojení s 
chodníkem na Češkovice v prostou 
mezi dětským hřištěm a budovou 
skautů, nebo zbudování nových 
grilovacích míst, které si zájemci 
budou moci zarezervovat.

„Chceme úpravy pojmout 
komplexně, dotknou se komunikací 
a stávajících chodníků, zeleně, 
herních prvků, doplnění inženýrských 
sítí, oprav budov ve vlastnictví 
města. Připravuje se také průběžné 
doplňování osvětlení, laviček a 
dalšího mobiliáře nebo nového 
osvětlení celé oblasti, aby byl pohyb 
na Palavě i v zimě či ve večerních 
hodinách bezpečný. Plánujeme také 
přeřešení parkovacích ploch podél 
ulice Dvorská nebo nové bezpečnější 
řešení křížení stávajících chodníků a 
komunikací při vstupu do lokality,“ 
vyjmenovává Jiří Crha.

„Potenciál tohoto místa je 
naprosto neuvěřitelný a obrovský. Z 
dotazníkového šetření vyplynulo, že 
převážná část respondentů navštěvuje 
Palavu celoročně i že překvapivě 
lokalitu hodnotí velmi kladně. 
Nejčastější požadavek byl na kvalitní 
sociální zázemí, dětské herní prvky 
a více laviček. Snažili jsme se proto 
najít možnosti pro celoroční využití 
areálu a nabídku pro všechny věkové 
kategorie,“ Iveta Kopřivová, jedna z 
vedoucích ateliéru navrhování Ústavu 
zahradní a krajinářské architektury 
Mendelovy univerzity Brno.

Podrobnosti o projektu jsou k 
vidění také na nástěnkách před 
budovou Městského úřadu Blansko 
na náměstí Svobody a na Poduklí. 

Zdroj www.blansko.cz

Projekt Mariánská triáda vrcholí
REGION - Mariánská triáda, to 

je název projektu, který v regionu 
uvedla senátorka Jaromíra Vítková 
v roce 2020 a není zaměřen jen pro 
věřící. Mariánská triáda zahrnuje 
poutní místa Vranov, Křtiny a Sloup, 

největší poutní kostely na Blanensku. 
Postupně vznikaly tři propagační 
materiály. V roce 2020 se materiál 
soustředil na kostel Narození Panny 
Marie ve Vranově, v roce 2021 
na chrám Jména Panny Marie ve 

Křtinách. Letos triádu završí kostel 
ve Sloupě.

„Cestovní ruch je oblast, ve které 
se pohybuji již řadu let, mám i 
povědomí o takzvané náboženské 
turistice. Poutní místa lákají věřící i 
nevěřící, jedná se totiž o významné 
kulturní památky, které vypovídají 
o historii a kultuře našich předků. 
Projekt Mariánská triáda jsem 
plánovala již před lety, ale už jsem ho 
nechtěla odkládat. Díky zkušenostem 
a spolupráci s farnostmi jsem projekt 
mohla spustit. Letáky budou zdarma 
k mání ve Sloupě a některých 
informačních střediscích,“ zakončila 
Vítková.

O vybudování poutního kostela 
Panny Marii Bolestné se zasloužila 
hraběnka Karolina z Roggendorfu. 
Její manžel, Karel Ludvík z 
Roggendorfu v roce 1728 nechal z 
kláštera minoritů v Brně přivézt do 
Sloupu sochu Panny Marie Bolestné, 
která mu byla na jeho žádost věnována 
při opravě kláštera. Byla uložena ve 
sloupském mlýně. Mlynářova dcera 
Rosálie trpěla těžkou padoucnicí. 

Často se u sochy Panny Marie modlila 
a v průběhu času veškeré příznaky 
nemoci ustoupily. 

Po rozšíření zprávy o zázračném 
uzdravení začaly proudit do Sloupu 
zástupy lidí, kteří chtěli uctít 
milostnou sochu. Hrabě Karel požádal 
biskupskou konsistoř v Olomouci o 
povolení ke stavbě kaple. První mše 
svatá v ní byla sloužena 18. července 
1730. Dá se říci, že tímto dnem se 
stala obec Sloup v Moravském krasu 
poutním místem.

„Od nejstarších dob se věřící v 
modlitbách utíkají pod ochranu 
Panny Marie ve všech nebezpečích 
a potřebách. Tak tomu je i v kostele 
Panny Marie Bolestné ve Sloupu 
v Moravském krasu, na který se 
zaměřuje třetí díl Mariánské triády. 
Hlavním poutním svátkem je pátek 
před Květnou nedělí, tzv. Květný 
pátek, kdy se v kostele slaví za 
přítomnosti stovek poutníků sedm 
mší svatých. Druhou hlavní poutí je 
třetí neděle v září – Podzimní pouť,“ 
uvádí senátorka Vítková. 

Barbora Palánová

Turistům, dálkoplazům, ale i všem ostatním, kteří se nebojí pěší chůze, 
se na vědomí dává, že benešovští turisté a KČT Boskovice pořádají

12. ročník pochodu

OKOLO   BENEŠOVA  
Pochod se koná v sobotu dne   23. 4. 2022

    Start a cíl:   Benešov u Boskovic  -  hasičská zbrojnice
    Pěší trasy:  5 km až 50 km       
    Cyklotrasy:  10 km až 50 km               
    Start:  od 6:00 hod.  do 13:00 hod.            Cíl: do 18:00 hod.
    Startovné:   35 Kč, děti do 14 let zdarma

    Registrace a plánky tras budou k dispozici na startu. Občerstvení 
    zajištěno, v cíli pamětní list. Pro všechny oplatek na cestu. 
    Bližší informace: tel.: 737 288 317,  www.okolobenesova.estranky.cz       
    Sponzoři akce: obec Benešov, Pekárna Dopes Benešov, SDH Benešov      

Účast na vlastní nebezpečí, děti do 14 let v doprovodu dospělého.

Firma DŘEVO DOPRAVA MUSIL s.r.o. 

přijme 
ŘIDIČE SKUPINY C+E NA SOUPRAVU 

(TAHAČ+NÁVĚS) BEZ HYDRAULICKÉ RUKY.

Jízdy v rámci ČR a Rakouska, víkendy volné, 

spaní v autě maximálně 3x v týdnu. 

DÁLE PŘIJMEME ŘIDIČE SKUPINY C+E NA 

ODVOZNÍ SOUPRAVU (TAHAČ+NÁVĚS NEBO 

AUTO+VLEK) S HYDRAULICKOU RUKOU.

Praxe vítána (není podmínkou), spaní v autě 

maximálně 3x za měsíc. 

Vhodné pro řidiče z okolí Blanska 

a Žďáru nad Sázavou. 

Více info na telefonu 607 814 751.

Jeskyně zahajují novou turistickou sezonu
MORAVSKÝ KRAS - Po zimní pauze, kdy byly 

některé zavřené kvůli zimování netopýrů a jiné 
fungovaly v omezeném provozu, začínají tuzemské 
zpřístupněné jeskyně turistickou sezonu. Třináct z 
nich má otevřeno od 1. dubna od úterý do neděle. 
Čtrnáctou – Na Turoldu u Mikulova – lze v dubnu 
navštívit po případné domluvě předem a pravidelně 
otevře od května. S konkrétní provozní dobou 
krasového podzemí se mohou zájemci seznámit v 
„kalendáři“ na webu www.caves.cz. Část prohlídek 
jednotlivých jeskyní bude Správa jeskyní ČR (SJ 
ČR) předem nabízet v předprodeji na internetu, na 
další časy v otevírací době se tradičně dají získat 
vstupenky přímo v pokladnách jeskyní. 

Novinkou letošní sezony je například druhá 
zážitková trasa Za tajemstvím jeskyně Výpustek 
u Křtin, kde zájemci s baterkami a v helmách 
prozkoumají dosud nepřístupné prostory mezi 

armádním vestavěným krytem a přírodní stěnou 
jeskyně a v podřepu či po čtyřech nahlédnou i 
do Nízké chodby s tenkými krápníkovými brčky 
– makaróny. Osvědčený adrenalinový zážitkový 
okruh Po stopách Nagela ve Sloupsko-šošůvských 
jeskyních pro starší 10 let zase doplnil nový kovový 
traverz po stěně jeskyně. Vznikl nad místy, která 
vyplavila předloňská podzimní povodeň. 

U Sloupsko-šošůvských jeskyní byla také 
obnovena a aktualizována naučná stezka od 
východu z jeskyní na parkoviště. Možnost 
procházky po naučných stezkách na povrchu je i 
u dalších jeskyní. Kromě běžných prohlídek budou 
tuzemské jeskyně hostit řadu doprovodných akcí. 

Zatímco v letech 2016-19 byla průměrná souhrnná 
roční návštěvnost 14 zpřístupněných jeskyní ČR 
kolem 770 tisíc lidí ročně, v „covidových“ letech 
2020 a 2021 to bylo i kvůli několika měsícům 

úplného zavření a odlivu zahraničních turistů jen 
528 a 475 tisíc návštěvníků. „Uzavření jeskyní 
předloni na jaře a na podzim a loni na jaře 
udělalo v rozpočtu příspěvkové organizace velké 
trhliny, protože ochranu a provoz podzemí je 
nutné zajišťovat i při jejich uzavření. Museli jsme 
bohužel odložit plánované investice do údržby 
a modernizace našich provozů. Jsme moc rádi, 
že letos můžeme otevřít v obvyklé datum. Na 
návštěvníky se naši průvodci už moc těší,“ zve 
ředitel SJ ČR Lubomír Přibyl. 

Pro informace o aktuálním dění je dobré 
průběžně sledovat web www.caves.cz i sociální 
sítě facebook.com/jeskynecr a instagram.com/
jeskynecr. Vlastní oficiální prezentace na facebooku 
označené logem má i všech 14 zpřístupněných 
jeskyní. O mezinárodním roku jeskyní je více na 
www.iyck2021.org.  Pavel Gejdoš
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Městská správa sociálních služeb Boskovice, 
příspěvková organizace 
 

 
přijme pracovníka na�pozici: 

 
Sociální pracovník/ice 

 
 

Úvazek: plný, jednosměnný. 
Požadované vzdělání: vyšší odborné nebo vysokoškolské vzdělání v sociální oblasti dle        
§ 110 zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách v platném znění. 
 
Další požadavky: orientace� v legislativě (znalost zákona o sociálních službách, zákon           
o sociálním zabezpečení, hmotné nouzi apod.),� orientace� v oblasti� standardů kvality 
sociálních služeb a jejich uvádění do praxe, psychická stabilita, schopnost týmové práce, 
samostatnost� v rozhodování, ochota se vzdělávat, dobrá znalost práce na PC, způsobilost 
k právním úkonům, trestní bezúhonnost, zdravotní způsobilost, řidičský průkaz sk. „B“ – 
aktivní řidič, praxe�v oblasti sociálních služeb vítána.  
 
Platové zařazení: 10. platová třída a platový stupeň podle délky praxe v souladu s Nařízením 
vlády č.341/2017 Sb. v aktuálním znění + osobní příplatek po zkušební době. 
 
Termín nástupu: 1. května 2022 nebo dle dohody 
 
Náležitosti písemné přihlášky: strukturovaný profesní životopis včetně osobních                    
i kontaktních údajů s přehledem praxe, motivační dopis, souhlas se zpracováním osobních 
údajů, případně další dotazy zasílejte 
na�e-mail:�personalni.msss@boskovice.cz,�telefon:�731 660 812� 
nebo vedoucí sociálního úseku vedoucisocialni.msss@boskovice.cz,�telefon�725 107�271 
 
 

 

 

 
 
 
Příspěvková organizace Města Boskovice 
Havlíčkova 19, 680 01 Boskovice 

 

 

PŮJČOVNA 
KOMPENZAČNÍCH POMŮCEK 

 

Půjčovna kompenzačních pomůcek je zřízena při pečovatelské službě Městské správy sociálních služeb 
v Boskovicích. Cílem půjčovny je zprostředkovat dostupnost rehabilitačních a kompenzačních pomůcek, 
které usnadní seniorům, osobám se zdravotním postižením, osobám po úrazech nebo nehodách zvládat 
běžné denní činnosti života. 
 
Pomůcky lze zapůjčit na kontaktním místě organizace na základě „Smlouvy o nájmu věcí movitých“. 
Pomůcku lze zapůjčit na dobu neurčitou a cena zapůjčení je stanovena měsíční sazbou. 

NABÍDKA:                        
• mechanické vozíky                                                                                           
• chodítka 
• toaletní křesla                                                            
• mechanická a elektrická lůžka 
• sprchové židle 
• sedačky do vany, sprchy 
• nástavce na WC 
• antidekubitní matrace, pomůcky 
• hrazdy k lůžku, jídelní stolečky k lůžku                                            

PROVOZNÍ DOBA: 
• čtvrtek od 7:00 do 17:00 

 
KONTAKTY: 
Adresa:       Dům s pečovatelskou službou „Penzion“, Mánesova 2203/47, Boskovice 
Kontaktní osoba: Mgr. Chemčuková Radka 
Telefon:  734 765 617 
   

                  
 

Nemocnice Boskovice s.r.o. 
přijme
Pracovníka na pozici Odpadový hospodář

• samostatná práce na úseku odpadového hospodářství nemocnice
• zabezpečení sběru odpadů
• není nutná praxe ani speciální vzdělání, provedeme zaučení
• stabilní a přátelský pracovní kolektiv
• zajímavé finanční ohodnocení

Požadujeme:
• schopnost týmové práce
• dobrý zdravotní stav

Zaměstnanecké výhody:
• stravování s příspěvkem zaměstnavatele
• 5 týdnů dovolené
• 3 dny placeného zdravotního volna
• slevy na nákup v nemocniční lékárně
• možnost ubytování

Nástup možný ihned.

Informace podá:
Lucie Lišková, vedoucí úklidu a odpadového hospodářství,
lucie.liskova@nembce.cz, tel.: 773 455 624
Nemocnice Boskovice s.r.o., Otakara Kubína 179, 680 01  Boskovice

Nemocnice Boskovice s.r.o. 
vyhlašuje
Výběrové řízení na obsazení pozice  
Vedoucí oddělení informačních technologií
Požadujeme:

• vzdělání v oboru IT
• praxe alespoň 5 let v oboru IT na korporátní úrovni
• zkušenost s IT tematikou ve veřejném zdravotnictví výhodou
• organizační, komunikační a manažerské schopnosti
• praxe v implementaci celopodnikových IT řešení
• orientace na trhu IT služeb a produktů
• občanská a morální bezúhonnost

Termín nástupu: dle dohody

K písemné přihlášce je nutné doložit:
• strukturovaný životopis s uvedením údajů o dosavadních 

zaměstnáních
• ověřené fotokopie dokladů o dosaženém vzdělání
• platný výpis z rejstříku trestů (ne starší 3 měsíců)
• písemný souhlas uchazeče s použitím jeho osobních údajů v 

předkládaném rozsahu pro účely výběrového řízení

Nabízíme:
• pozici v rámci zavedené  a stabilní organizace
• odpovídající finanční ohodnocení
• mobilní telefon, notebook
• dovolenou 5 týdnů + 3 dny placeného zdravotního volna
• kvalitní stravování s příspěvkem zaměstnavatele
• možnost ubytování ve vlastní ubytovně a další benefity

Písemné přihlášky zasílejte v obálce označené „Výběrové 
řízení Vedoucí oddělení IT - „neotvírat“ do 30.04.2022 na 
adresu:
Nemocnice Boskovice s.r.o., Ing. Jana Hauková, vedoucí 
personálního odd., Otakara Kubína 179, 680 01 Boskovice,  
tel.: 516 491 121, e-mail: jana.haukova@nembce.cz

Turisté zahájili sezonu v Moravském 
krasu a okolí novým rekordem
Pokračování�ze�str.�1
„Dnešní� typicky� zimní� počasí,� dva�

roky� covidu,� špatná� nálada� spojená� s�
válkou�na�Ukrajině�a�podobně,�to�všech-
no�jsou�faktory,�které�příliš�nenahrávají�
tomu,�abyste�něco�takového�podnikali�a�
ještě�k�tomu�s�úsměvem�na�rtech.�Ráno�
u�nás�bylo�8�centimetrů�sněhu�a�na�sil-
nici�kluzko.�Říkal�jsem�si,�že�když�bude�
dnešní�rekord�začínat�dvojkou,�tedy�po-
kud�se�sejde�alespoň�dvě�stě�lidí,�bude�
to�úspěch,“�přiznal�na�pódiu�Miroslav�
Marek,�prezident�Agentury�Dobrý�den,�
která�spravuje�Muzeum�rekordů�a�kuri-
ozit�v�Pelhřimově.
„Nakonec� se�v�průběhu�dvou�hodin�

v�cíli�hvězdicovitých�pochodů�startují-
cích�na�různých�místech�regionu�regis-
trovalo�a�shromáždilo�celkem�436�oho-
lených�turistů,�tedy�turistů�s�tím,�co�lze�
nazvat�holí,�ať�už�v�tom�pravém�slova�
smyslu�anebo�nějakém�vtipně�přenese-
ném,�dorazilo�také�19�psů�s�holí.�Je�to�
nový� zápis� do� České� knihy� rekordů,“�
potvrdil�Miroslav�Marek,�který�na�vy-
tvoření�rekordu�osobně�dohlížel.
Při� přípravě� na� rekord� přitom� pří-

chozí�popustili� uzdu� fantazii.�Účastní-
ci� ve� věku� od� dvou�měsíců� do� 85� let�
přišli� vybaveni� trekingovými� holemi,�
klasickými� „špacírkami“,� turistickými�
holemi� zdobenými� kovovými� štítky� z�
cest,� ale� také� originálními� výtvory� v�
podobě� holí� napuštěných� pivem,�mul-
tifunkčními�holemi�doplněnými�placat-
kou,� světlem,� zvonkem,� hygienickými�
potřebami� i� svačinou,� holí� z� perníku,�
vyřezávanými�skautskými�holemi,�gas-
troholemi� uzpůsobenými� k� opékání�
špekáčků�i�více�než�stoletými�památeč-
ními�holemi�po�prapradědečkovi.
Autoři� těch� nejoriginálnějších� se�

během� odpoledne,� které� moderoval�
brněnský�herec�Zdeněk�Junák,�dočkali�
odměn,� nechyběla� tombola� nebo� hu-
dební�doprovod�kapely�Trní.

Akci� s� podtitulem� Do� lesů,� strání,�
polí,�vzhůru�s� turistickou�holí!�organi-
zovalo�město�Blansko�spolu�s�Boskovi-
cemi,�pivovarem�Černá�hora�a�Klubem�
českých� turistů,� který� pro� výletníky�
připravil� hned� pětici� tras� dlouhých� od�
8�do�20�kilometrů.�S�pokusem�o�rekord�
start�sezony�spojili�už�po�čtrnácté,�kvůli�
nucené� covidové� pauze� ale� poprvé� od�
roku�2019.
„Jsem� tu� pokaždé,� vynechala� jsem�

jen� jednou,� když� jsem� se� těsně� před�
akcí� ošklivě� popálila� a�musel�mě�pře-
vážet� vrtulník� do�Brna� do� nemocnice.�
Většinou� chodím� s� kamarádkami,� le-
tos�jsem�ale�vyrazila�sama,�i�když�jsou�
kamarádky� mladší,� jsou� unavenější,�
tak� nepřišly.� Rodina� mě� přemlouvala,�
ať� zůstanu�doma,� že� to� neujdu,� jde� se�
mi� ale� moc� dobře.� A� do� pivovaru� se�
vždycky� těším,� potkávám� tam� spous-
tu� známých,� se� kterými� není�možnost�
se� potkat,“� vysvětlovala� téměř� jedna-
osmdesátiletá� Božena� Nejezchlebová�
z�Rudice,�která�na� trase�z�Hořic�nasa-
dila� nejsvižnější� tempo� ze� všech.� Na�
pochod�vyrazila�vybavena�holí,�kterou�
více� než� čtvrtstoletí� využívala� v� roli�
ježibaby� při� Pochodech� pohádkovým�
lesem.� „Nevyhodila� jsem� ji,� a� jak� se�
hodí,“�pochvalovala�si�bývalá�učitelka�
zeměpisu�a�matematiky.
Příchozí�se�na�nádvoří�pivovaru�do-

zvěděli,� jaké� novinky� pro� letošní� turi-
stickou� sezonu� připravuje� například�
Muzeum�Blanenska,�Dům�přírody�Mo-
ravského�krasu,�Správa�jeskyní�Morav-
ského�krasu,�ale�také�Muzeum�regionu�
Boskovicka�a�další.�Nechyběl�ani�křest�
nového�piva,�Hořká�11°,�nebo�komen-
tované�prohlídky�pivovaru.
„Na�zahájení� turistické�sezony� jsem�

poprvé.�Přišel�jsem�právě�kvůli�prohlíd-
ce�pivovaru.�Před�čtyřiceti�lety�jsem�tu�
pracoval�a�naposledy�jsem�se�tady�byl�
podívat�asi�před�dvaceti� lety,� tak� jsem�

vyrazil�zjistit,�co�se�tam�změnilo,“�vy-
světloval� například� Jiří� Hudec,� který�
v�Černé�hoře�pracoval� jako�mechanik,�
energetik,�vodohospodář�a�revizní�tech-
nik�tlakových�nádob.
„Vám�všem,�kteří�jste�dorazili,�k�no-

vému� rekordu�moc� blahopřeji.�A� chci�
vás�požádat,�abyste�i�dál�chodili�a�pod-

porovali� všechny� organizátory� podob-
ných�akcí�nebo�ty,�kteří�provozují�turis-
tický�cíl.�V�dnešní�době�se�vše�podobné�
horko� těžko� drží� při� životě.� Budeme�
moc�rádi,�když�nabídku�využijete,“�do-
dal�Miroslav�Marek�z�Agentury�Dobrý�
den.� Pavla Komárková

Foto Monika Šindelková
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Městská správa sociálních služeb Boskovice, 
příspěvková organizace 
 

 
přijme pracovníka na�pozici: 

 
Sociální pracovník/ice 

 
 

Úvazek: plný, jednosměnný. 
Požadované vzdělání: vyšší odborné nebo vysokoškolské vzdělání v sociální oblasti dle        
§ 110 zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách v platném znění. 
 
Další požadavky: orientace� v legislativě (znalost zákona o sociálních službách, zákon           
o sociálním zabezpečení, hmotné nouzi apod.),� orientace� v oblasti� standardů kvality 
sociálních služeb a jejich uvádění do praxe, psychická stabilita, schopnost týmové práce, 
samostatnost� v rozhodování, ochota se vzdělávat, dobrá znalost práce na PC, způsobilost 
k právním úkonům, trestní bezúhonnost, zdravotní způsobilost, řidičský průkaz sk. „B“ – 
aktivní řidič, praxe�v oblasti sociálních služeb vítána.  
 
Platové zařazení: 10. platová třída a platový stupeň podle délky praxe v souladu s Nařízením 
vlády č.341/2017 Sb. v aktuálním znění + osobní příplatek po zkušební době. 
 
Termín nástupu: 1. května 2022 nebo dle dohody 
 
Náležitosti písemné přihlášky: strukturovaný profesní životopis včetně osobních                    
i kontaktních údajů s přehledem praxe, motivační dopis, souhlas se zpracováním osobních 
údajů, případně další dotazy zasílejte 
na�e-mail:�personalni.msss@boskovice.cz,�telefon:�731 660 812� 
nebo vedoucí sociálního úseku vedoucisocialni.msss@boskovice.cz,�telefon�725 107�271 
 
 

 

 

 
 
 
Příspěvková organizace Města Boskovice 
Havlíčkova 19, 680 01 Boskovice 

 

 

PŮJČOVNA 
KOMPENZAČNÍCH POMŮCEK 

 

Půjčovna kompenzačních pomůcek je zřízena při pečovatelské službě Městské správy sociálních služeb 
v Boskovicích. Cílem půjčovny je zprostředkovat dostupnost rehabilitačních a kompenzačních pomůcek, 
které usnadní seniorům, osobám se zdravotním postižením, osobám po úrazech nebo nehodách zvládat 
běžné denní činnosti života. 
 
Pomůcky lze zapůjčit na kontaktním místě organizace na základě „Smlouvy o nájmu věcí movitých“. 
Pomůcku lze zapůjčit na dobu neurčitou a cena zapůjčení je stanovena měsíční sazbou. 

NABÍDKA:                        
• mechanické vozíky                                                                                           
• chodítka 
• toaletní křesla                                                            
• mechanická a elektrická lůžka 
• sprchové židle 
• sedačky do vany, sprchy 
• nástavce na WC 
• antidekubitní matrace, pomůcky 
• hrazdy k lůžku, jídelní stolečky k lůžku                                            

PROVOZNÍ DOBA: 
• čtvrtek od 7:00 do 17:00 

 
KONTAKTY: 
Adresa:       Dům s pečovatelskou službou „Penzion“, Mánesova 2203/47, Boskovice 
Kontaktní osoba: Mgr. Chemčuková Radka 
Telefon:  734 765 617 
   

                  
 

Nemocnice Boskovice s.r.o. 
přijme
Pracovníka na pozici Odpadový hospodář

• samostatná práce na úseku odpadového hospodářství nemocnice
• zabezpečení sběru odpadů
• není nutná praxe ani speciální vzdělání, provedeme zaučení
• stabilní a přátelský pracovní kolektiv
• zajímavé finanční ohodnocení

Požadujeme:
• schopnost týmové práce
• dobrý zdravotní stav

Zaměstnanecké výhody:
• stravování s příspěvkem zaměstnavatele
• 5 týdnů dovolené
• 3 dny placeného zdravotního volna
• slevy na nákup v nemocniční lékárně
• možnost ubytování

Nástup možný ihned.

Informace podá:
Lucie Lišková, vedoucí úklidu a odpadového hospodářství,
lucie.liskova@nembce.cz, tel.: 773 455 624
Nemocnice Boskovice s.r.o., Otakara Kubína 179, 680 01  Boskovice

Nemocnice Boskovice s.r.o. 
vyhlašuje
Výběrové řízení na obsazení pozice  
Vedoucí oddělení informačních technologií
Požadujeme:

• vzdělání v oboru IT
• praxe alespoň 5 let v oboru IT na korporátní úrovni
• zkušenost s IT tematikou ve veřejném zdravotnictví výhodou
• organizační, komunikační a manažerské schopnosti
• praxe v implementaci celopodnikových IT řešení
• orientace na trhu IT služeb a produktů
• občanská a morální bezúhonnost

Termín nástupu: dle dohody

K písemné přihlášce je nutné doložit:
• strukturovaný životopis s uvedením údajů o dosavadních 

zaměstnáních
• ověřené fotokopie dokladů o dosaženém vzdělání
• platný výpis z rejstříku trestů (ne starší 3 měsíců)
• písemný souhlas uchazeče s použitím jeho osobních údajů v 

předkládaném rozsahu pro účely výběrového řízení

Nabízíme:
• pozici v rámci zavedené  a stabilní organizace
• odpovídající finanční ohodnocení
• mobilní telefon, notebook
• dovolenou 5 týdnů + 3 dny placeného zdravotního volna
• kvalitní stravování s příspěvkem zaměstnavatele
• možnost ubytování ve vlastní ubytovně a další benefity

Písemné přihlášky zasílejte v obálce označené „Výběrové 
řízení Vedoucí oddělení IT - „neotvírat“ do 30.04.2022 na 
adresu:
Nemocnice Boskovice s.r.o., Ing. Jana Hauková, vedoucí 
personálního odd., Otakara Kubína 179, 680 01 Boskovice,  
tel.: 516 491 121, e-mail: jana.haukova@nembce.cz

Turisté zahájili sezonu v Moravském 
krasu a okolí novým rekordem
Pokračování�ze�str.�1
„Dnešní� typicky� zimní� počasí,� dva�

roky� covidu,� špatná� nálada� spojená� s�
válkou�na�Ukrajině�a�podobně,�to�všech-
no�jsou�faktory,�které�příliš�nenahrávají�
tomu,�abyste�něco�takového�podnikali�a�
ještě�k�tomu�s�úsměvem�na�rtech.�Ráno�
u�nás�bylo�8�centimetrů�sněhu�a�na�sil-
nici�kluzko.�Říkal�jsem�si,�že�když�bude�
dnešní�rekord�začínat�dvojkou,�tedy�po-
kud�se�sejde�alespoň�dvě�stě�lidí,�bude�
to�úspěch,“�přiznal�na�pódiu�Miroslav�
Marek,�prezident�Agentury�Dobrý�den,�
která�spravuje�Muzeum�rekordů�a�kuri-
ozit�v�Pelhřimově.
„Nakonec� se�v�průběhu�dvou�hodin�

v�cíli�hvězdicovitých�pochodů�startují-
cích�na�různých�místech�regionu�regis-
trovalo�a�shromáždilo�celkem�436�oho-
lených�turistů,�tedy�turistů�s�tím,�co�lze�
nazvat�holí,�ať�už�v�tom�pravém�slova�
smyslu�anebo�nějakém�vtipně�přenese-
ném,�dorazilo�také�19�psů�s�holí.�Je�to�
nový� zápis� do� České� knihy� rekordů,“�
potvrdil�Miroslav�Marek,�který�na�vy-
tvoření�rekordu�osobně�dohlížel.
Při� přípravě� na� rekord� přitom� pří-

chozí�popustili� uzdu� fantazii.�Účastní-
ci� ve� věku� od� dvou�měsíců� do� 85� let�
přišli� vybaveni� trekingovými� holemi,�
klasickými� „špacírkami“,� turistickými�
holemi� zdobenými� kovovými� štítky� z�
cest,� ale� také� originálními� výtvory� v�
podobě� holí� napuštěných� pivem,�mul-
tifunkčními�holemi�doplněnými�placat-
kou,� světlem,� zvonkem,� hygienickými�
potřebami� i� svačinou,� holí� z� perníku,�
vyřezávanými�skautskými�holemi,�gas-
troholemi� uzpůsobenými� k� opékání�
špekáčků�i�více�než�stoletými�památeč-
ními�holemi�po�prapradědečkovi.
Autoři� těch� nejoriginálnějších� se�

během� odpoledne,� které� moderoval�
brněnský�herec�Zdeněk�Junák,�dočkali�
odměn,� nechyběla� tombola� nebo� hu-
dební�doprovod�kapely�Trní.

Akci� s� podtitulem� Do� lesů,� strání,�
polí,�vzhůru�s� turistickou�holí!�organi-
zovalo�město�Blansko�spolu�s�Boskovi-
cemi,�pivovarem�Černá�hora�a�Klubem�
českých� turistů,� který� pro� výletníky�
připravil� hned� pětici� tras� dlouhých� od�
8�do�20�kilometrů.�S�pokusem�o�rekord�
start�sezony�spojili�už�po�čtrnácté,�kvůli�
nucené� covidové� pauze� ale� poprvé� od�
roku�2019.
„Jsem� tu� pokaždé,� vynechala� jsem�

jen� jednou,� když� jsem� se� těsně� před�
akcí� ošklivě� popálila� a�musel�mě�pře-
vážet� vrtulník� do�Brna� do� nemocnice.�
Většinou� chodím� s� kamarádkami,� le-
tos�jsem�ale�vyrazila�sama,�i�když�jsou�
kamarádky� mladší,� jsou� unavenější,�
tak� nepřišly.� Rodina� mě� přemlouvala,�
ať� zůstanu�doma,� že� to� neujdu,� jde� se�
mi� ale� moc� dobře.� A� do� pivovaru� se�
vždycky� těším,� potkávám� tam� spous-
tu� známých,� se� kterými� není�možnost�
se� potkat,“� vysvětlovala� téměř� jedna-
osmdesátiletá� Božena� Nejezchlebová�
z�Rudice,�která�na� trase�z�Hořic�nasa-
dila� nejsvižnější� tempo� ze� všech.� Na�
pochod�vyrazila�vybavena�holí,�kterou�
více� než� čtvrtstoletí� využívala� v� roli�
ježibaby� při� Pochodech� pohádkovým�
lesem.� „Nevyhodila� jsem� ji,� a� jak� se�
hodí,“�pochvalovala�si�bývalá�učitelka�
zeměpisu�a�matematiky.
Příchozí�se�na�nádvoří�pivovaru�do-

zvěděli,� jaké� novinky� pro� letošní� turi-
stickou� sezonu� připravuje� například�
Muzeum�Blanenska,�Dům�přírody�Mo-
ravského�krasu,�Správa�jeskyní�Morav-
ského�krasu,�ale�také�Muzeum�regionu�
Boskovicka�a�další.�Nechyběl�ani�křest�
nového�piva,�Hořká�11°,�nebo�komen-
tované�prohlídky�pivovaru.
„Na�zahájení� turistické�sezony� jsem�

poprvé.�Přišel�jsem�právě�kvůli�prohlíd-
ce�pivovaru.�Před�čtyřiceti�lety�jsem�tu�
pracoval�a�naposledy�jsem�se�tady�byl�
podívat�asi�před�dvaceti� lety,� tak� jsem�

vyrazil�zjistit,�co�se�tam�změnilo,“�vy-
světloval� například� Jiří� Hudec,� který�
v�Černé�hoře�pracoval� jako�mechanik,�
energetik,�vodohospodář�a�revizní�tech-
nik�tlakových�nádob.
„Vám�všem,�kteří�jste�dorazili,�k�no-

vému� rekordu�moc� blahopřeji.�A� chci�
vás�požádat,�abyste�i�dál�chodili�a�pod-

porovali� všechny� organizátory� podob-
ných�akcí�nebo�ty,�kteří�provozují�turis-
tický�cíl.�V�dnešní�době�se�vše�podobné�
horko� těžko� drží� při� životě.� Budeme�
moc�rádi,�když�nabídku�využijete,“�do-
dal�Miroslav�Marek�z�Agentury�Dobrý�
den.� Pavla Komárková

Foto Monika Šindelková
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Blansko chystá oživení rekreační 
oblasti Palava za desítky milionů

BLANSKO - Vyhledávaná 
rekreační oblast Palava se 
stejnojmennou vodní nádrží se 
po desítkách let bez zásadnější 
investice dočká celkové revitalizace. 
Blansko připravuje obnovu lokality 
ve spolupráci se studenty Ústavu 
zahradní a krajinářské architektury 
Mendelovy univerzity Brno. Ti ve 
svých návrzích na vhodné úpravy 
vycházeli z ankety, kterou vyplnili 
přímo obyvatelé Blanska a další 
návštěvníci rekreační oblasti. 

„Palava je místem, které celoročně 
láká místní k procházkám i aktivnímu 
trávení volného času. Vnímáme, že 
současný stav je třeba zlepšit. Chtěli 
jsme, aby si přímo obyvatelé města 
určili, co je pro ně nejdůležitější. 
Jejich požadavky se postupně 
pokusíme zrealizovat. V celkovém 
objemu půjde o úpravy za desítky 
milionů korun, proto počítáme s tím, 
že je budeme provádět postupně po 
etapách v několika příštích letech. 
Rozsah a tempo prací budou záviset 
na tom, zda se podaří získat nějaké 
dotace. Začít chceme ale už letos,“ 
vysvětluje starosta Blanska Jiří Crha.

Schválený rozpočet na rok 2022 
počítá s investicemi ve výši deset 
milionů korun, z nich polovina je 
vázaná na dotace. „Nezávisle na zisku 
dotací dojde už letos k vytvoření 
nového workoutového hřiště na 
rovince pod minigolfem, k opravě a 
doplnění herních prvků a dopadových 
ploch na stávajícím dětském hřišti 
nad Myslivnou, nebo třeba k 
vytvoření nových gabionových zídek 
s dřevěnými sedacími plochami, 
které by v břehu na hrázi měly 
rozšířit možnost posezení v blízkosti 

vodní plochy,“ vyjmenovává vedoucí 
odboru správy a rozvoje města Petra 
Skotáková.

Součástí úprav bude také obnova 
a doplnění zeleně. Poškozené a 
nemocné stromy budou pokáceny, 
v lokalitě dojde postupně také k 
osazení celkem zhruba stovky nových 
stromů. Už letos na jaře doplní okraje 
a horní část louky nad Myslivnou 
habry, duby, lípy, javory či buky, na 
podzim nahradí náletové akáty podél 
cyklostezky nová alej třešně ptačí.

Zásadnější úpravy lokality čekají 
na zpracování projektu, který naváže 
na studii Mendelovy univerzity. 
Jeho zpracovatele nyní město hledá. 
„Zájemci o zpracování projektové 
dokumentace revitalizace rekreační 
oblasti Palava mohli své nabídky 
podávat do pondělí 4. dubna. 
Projekční práce se budou týkat 
především dopravních a pozemních 
staveb včetně úprav sítí či samotné 

vodní nádrže. Současně bylo do 
pondělí 11. dubna vypsáno výběrové 
řízení na opravu sdruženého objektu, 
který slouží k regulaci výšky hladiny 
a vypouštění nádrže. Na něm je 
nutné vyměnit hradící tabule a jejich 
ovládání,“ upřesnila Petra Skotáková.

Právě podrobnější projekt by 
měl sloužit jako podklad pro další 
vylepšení celé lokality. Návštěvníci 
Palavy by se výhledově nedaleko 
občerstvení Gizela měli dočkat 
například nových dřevěných stupňů 
sloužících pro opalování i relaxaci, 
jejichž součástí bude také schodiště 
vedoucí přímo k vodní hladině. 
Milovníci koupání se zase mohou 
těšit na úpravy břehu u restaurace 
Myslivna, kde betonovou zídku 
nahradí pozvolný přístup z nové 
písečné pláže. V plánu je také nové 
pobytové molo oddělující část pro 
plavce a neplavce, nová skluzavka, 
částečné odkrytí zatrubněného 

koryta Pálavského potoka, narovnání 
cyklostezky a její propojení s 
chodníkem na Češkovice v prostou 
mezi dětským hřištěm a budovou 
skautů, nebo zbudování nových 
grilovacích míst, které si zájemci 
budou moci zarezervovat.

„Chceme úpravy pojmout 
komplexně, dotknou se komunikací 
a stávajících chodníků, zeleně, 
herních prvků, doplnění inženýrských 
sítí, oprav budov ve vlastnictví 
města. Připravuje se také průběžné 
doplňování osvětlení, laviček a 
dalšího mobiliáře nebo nového 
osvětlení celé oblasti, aby byl pohyb 
na Palavě i v zimě či ve večerních 
hodinách bezpečný. Plánujeme také 
přeřešení parkovacích ploch podél 
ulice Dvorská nebo nové bezpečnější 
řešení křížení stávajících chodníků a 
komunikací při vstupu do lokality,“ 
vyjmenovává Jiří Crha.

„Potenciál tohoto místa je 
naprosto neuvěřitelný a obrovský. Z 
dotazníkového šetření vyplynulo, že 
převážná část respondentů navštěvuje 
Palavu celoročně i že překvapivě 
lokalitu hodnotí velmi kladně. 
Nejčastější požadavek byl na kvalitní 
sociální zázemí, dětské herní prvky 
a více laviček. Snažili jsme se proto 
najít možnosti pro celoroční využití 
areálu a nabídku pro všechny věkové 
kategorie,“ Iveta Kopřivová, jedna z 
vedoucích ateliéru navrhování Ústavu 
zahradní a krajinářské architektury 
Mendelovy univerzity Brno.

Podrobnosti o projektu jsou k 
vidění také na nástěnkách před 
budovou Městského úřadu Blansko 
na náměstí Svobody a na Poduklí. 

Zdroj www.blansko.cz

Projekt Mariánská triáda vrcholí
REGION - Mariánská triáda, to 

je název projektu, který v regionu 
uvedla senátorka Jaromíra Vítková 
v roce 2020 a není zaměřen jen pro 
věřící. Mariánská triáda zahrnuje 
poutní místa Vranov, Křtiny a Sloup, 

největší poutní kostely na Blanensku. 
Postupně vznikaly tři propagační 
materiály. V roce 2020 se materiál 
soustředil na kostel Narození Panny 
Marie ve Vranově, v roce 2021 
na chrám Jména Panny Marie ve 

Křtinách. Letos triádu završí kostel 
ve Sloupě.

„Cestovní ruch je oblast, ve které 
se pohybuji již řadu let, mám i 
povědomí o takzvané náboženské 
turistice. Poutní místa lákají věřící i 
nevěřící, jedná se totiž o významné 
kulturní památky, které vypovídají 
o historii a kultuře našich předků. 
Projekt Mariánská triáda jsem 
plánovala již před lety, ale už jsem ho 
nechtěla odkládat. Díky zkušenostem 
a spolupráci s farnostmi jsem projekt 
mohla spustit. Letáky budou zdarma 
k mání ve Sloupě a některých 
informačních střediscích,“ zakončila 
Vítková.

O vybudování poutního kostela 
Panny Marii Bolestné se zasloužila 
hraběnka Karolina z Roggendorfu. 
Její manžel, Karel Ludvík z 
Roggendorfu v roce 1728 nechal z 
kláštera minoritů v Brně přivézt do 
Sloupu sochu Panny Marie Bolestné, 
která mu byla na jeho žádost věnována 
při opravě kláštera. Byla uložena ve 
sloupském mlýně. Mlynářova dcera 
Rosálie trpěla těžkou padoucnicí. 

Často se u sochy Panny Marie modlila 
a v průběhu času veškeré příznaky 
nemoci ustoupily. 

Po rozšíření zprávy o zázračném 
uzdravení začaly proudit do Sloupu 
zástupy lidí, kteří chtěli uctít 
milostnou sochu. Hrabě Karel požádal 
biskupskou konsistoř v Olomouci o 
povolení ke stavbě kaple. První mše 
svatá v ní byla sloužena 18. července 
1730. Dá se říci, že tímto dnem se 
stala obec Sloup v Moravském krasu 
poutním místem.

„Od nejstarších dob se věřící v 
modlitbách utíkají pod ochranu 
Panny Marie ve všech nebezpečích 
a potřebách. Tak tomu je i v kostele 
Panny Marie Bolestné ve Sloupu 
v Moravském krasu, na který se 
zaměřuje třetí díl Mariánské triády. 
Hlavním poutním svátkem je pátek 
před Květnou nedělí, tzv. Květný 
pátek, kdy se v kostele slaví za 
přítomnosti stovek poutníků sedm 
mší svatých. Druhou hlavní poutí je 
třetí neděle v září – Podzimní pouť,“ 
uvádí senátorka Vítková. 

Barbora Palánová

Turistům, dálkoplazům, ale i všem ostatním, kteří se nebojí pěší chůze, 
se na vědomí dává, že benešovští turisté a KČT Boskovice pořádají

12. ročník pochodu

OKOLO   BENEŠOVA  
Pochod se koná v sobotu dne   23. 4. 2022

    Start a cíl:   Benešov u Boskovic  -  hasičská zbrojnice
    Pěší trasy:  5 km až 50 km       
    Cyklotrasy:  10 km až 50 km               
    Start:  od 6:00 hod.  do 13:00 hod.            Cíl: do 18:00 hod.
    Startovné:   35 Kč, děti do 14 let zdarma

    Registrace a plánky tras budou k dispozici na startu. Občerstvení 
    zajištěno, v cíli pamětní list. Pro všechny oplatek na cestu. 
    Bližší informace: tel.: 737 288 317,  www.okolobenesova.estranky.cz       
    Sponzoři akce: obec Benešov, Pekárna Dopes Benešov, SDH Benešov      

Účast na vlastní nebezpečí, děti do 14 let v doprovodu dospělého.

Firma DŘEVO DOPRAVA MUSIL s.r.o. 

přijme 
ŘIDIČE SKUPINY C+E NA SOUPRAVU 

(TAHAČ+NÁVĚS) BEZ HYDRAULICKÉ RUKY.

Jízdy v rámci ČR a Rakouska, víkendy volné, 

spaní v autě maximálně 3x v týdnu. 

DÁLE PŘIJMEME ŘIDIČE SKUPINY C+E NA 

ODVOZNÍ SOUPRAVU (TAHAČ+NÁVĚS NEBO 

AUTO+VLEK) S HYDRAULICKOU RUKOU.

Praxe vítána (není podmínkou), spaní v autě 

maximálně 3x za měsíc. 

Vhodné pro řidiče z okolí Blanska 

a Žďáru nad Sázavou. 

Více info na telefonu 607 814 751.

Jeskyně zahajují novou turistickou sezonu
MORAVSKÝ KRAS - Po zimní pauze, kdy byly 

některé zavřené kvůli zimování netopýrů a jiné 
fungovaly v omezeném provozu, začínají tuzemské 
zpřístupněné jeskyně turistickou sezonu. Třináct z 
nich má otevřeno od 1. dubna od úterý do neděle. 
Čtrnáctou – Na Turoldu u Mikulova – lze v dubnu 
navštívit po případné domluvě předem a pravidelně 
otevře od května. S konkrétní provozní dobou 
krasového podzemí se mohou zájemci seznámit v 
„kalendáři“ na webu www.caves.cz. Část prohlídek 
jednotlivých jeskyní bude Správa jeskyní ČR (SJ 
ČR) předem nabízet v předprodeji na internetu, na 
další časy v otevírací době se tradičně dají získat 
vstupenky přímo v pokladnách jeskyní. 

Novinkou letošní sezony je například druhá 
zážitková trasa Za tajemstvím jeskyně Výpustek 
u Křtin, kde zájemci s baterkami a v helmách 
prozkoumají dosud nepřístupné prostory mezi 

armádním vestavěným krytem a přírodní stěnou 
jeskyně a v podřepu či po čtyřech nahlédnou i 
do Nízké chodby s tenkými krápníkovými brčky 
– makaróny. Osvědčený adrenalinový zážitkový 
okruh Po stopách Nagela ve Sloupsko-šošůvských 
jeskyních pro starší 10 let zase doplnil nový kovový 
traverz po stěně jeskyně. Vznikl nad místy, která 
vyplavila předloňská podzimní povodeň. 

U Sloupsko-šošůvských jeskyní byla také 
obnovena a aktualizována naučná stezka od 
východu z jeskyní na parkoviště. Možnost 
procházky po naučných stezkách na povrchu je i 
u dalších jeskyní. Kromě běžných prohlídek budou 
tuzemské jeskyně hostit řadu doprovodných akcí. 

Zatímco v letech 2016-19 byla průměrná souhrnná 
roční návštěvnost 14 zpřístupněných jeskyní ČR 
kolem 770 tisíc lidí ročně, v „covidových“ letech 
2020 a 2021 to bylo i kvůli několika měsícům 

úplného zavření a odlivu zahraničních turistů jen 
528 a 475 tisíc návštěvníků. „Uzavření jeskyní 
předloni na jaře a na podzim a loni na jaře 
udělalo v rozpočtu příspěvkové organizace velké 
trhliny, protože ochranu a provoz podzemí je 
nutné zajišťovat i při jejich uzavření. Museli jsme 
bohužel odložit plánované investice do údržby 
a modernizace našich provozů. Jsme moc rádi, 
že letos můžeme otevřít v obvyklé datum. Na 
návštěvníky se naši průvodci už moc těší,“ zve 
ředitel SJ ČR Lubomír Přibyl. 

Pro informace o aktuálním dění je dobré 
průběžně sledovat web www.caves.cz i sociální 
sítě facebook.com/jeskynecr a instagram.com/
jeskynecr. Vlastní oficiální prezentace na facebooku 
označené logem má i všech 14 zpřístupněných 
jeskyní. O mezinárodním roku jeskyní je více na 
www.iyck2021.org.  Pavel Gejdoš
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Zahájení turistické sezony 2022 
aneb Možná přijde i Vinnetou

BOSKOVICE�-�V�sobotu�9.�dubna�
2022�pořádalo�město�Boskovice�spolu�
s� Boskovickým� Klubem� českých�
turistů,� Informačním� centrem�
při� KZMB,� Střediskem� volného�
času� Boskovice� a� Westernovým�
městečkem� Boskovice� zahájení�
turistické� sezony� v� Boskovicích.�
Mezi� 6� a� 7� hodinou� ranní� vyrazilo�
od�radniční�věže�několik�odvážlivců,�
které�neodradil�déšť,�na�nejdelší�trasu�
dlouhou� přes� 50� km.� Od� 7.00� hodin�
se�pak�přišlo�přihlásit�několik�členů�a�
členek�na�další�trasy.�V�9.00�hodin�pak�
odjel�autobus�od�Zlaté�růže�na�Suchý,�
kde�se�účastníci�a�účastnice�zahájení�
sezony� vydali� na� 10� km� pochod�
podél�plavebního�kanálu�na�Velenov,�
Vratíkovským� jeskyním,� přehradě�
a� přes� Šmelcovnu� do� Westernového�
městečka,�kde�byl�cíl.�Nejkratší�trasa�
pro�rodiče�s�dětmi�pak�vedla�po�ulici�
Svatopluka�Čecha�nahoru�k�rozhledně�
nad� hřbitovem� a� do� Sportparku� a�
s� cílem� rovněž� ve� Westernovém�
městečku,� kde� končily� všechny�
trasy.� Po� cestě� děti� plnily� různé�
úkoly,� luštily� hádanky� a� přesmyčky�

týkající� se� historie� města,� které� pro�
ně� připravili� pracovníci� Střediska�
volného� času.� Bohužel� nám� letos�
počasí� moc� nepřálo� a� přineslo� nám�
deštivé� a� chladné� počasí.� Chvílemi�
i� sněžilo.� Přesto� do� Westernového�
městečka� dorazilo� přes� 70� lidí.� Zde�
byl�pro�ně�připraven�vyhřátý� saloon,�
kde� se� mohli� ohřát,� něco� pojíst� a�
popít� a� poslechnout� si� kapelu�Trní� a�
dětskou�kapelu�Ňufáci.
Ještě� před� slavnostním� zahájením�

předvedly� svoje� dovednosti� a�

zručnost� děti� z� Drahanského� Sport�
Teamu�vedeného�Erikem�Řezníčkem,�
který� celé� odpoledne� moderoval.� Po�
14.00�hodině�se�pak�všichni�přesunuli�

do� amfiteátru,� kde� je� přivítal� Luboš�
„Jerry“� Procházka,� šerif� Městečka�
a� pozval� všechny,� kdo� ještě� neviděli�
představení�Vinnetoua,�aby�tak�učinili�
ještě� letos,� protože� na� příští� sezónu�
chystají� další� představení� s� tímto�
hrdinou.� Objevil� se� i� sám� Vinnetou�
na� svém� bělouši,� aby� všechny� po�
indiánsku� přivítal.� Po� jeho� odjezdu�
na� jeviště� přijel� v� bryčce� starosta�
města�Jaroslav�Dohnálek�s�předsedou�
boskovických� turistů� Jaroslavem�
Oldřichem.� Starosta� města� všechny�

přivítal,� připomněl,� že� dvě� sezóny�
vlastně�nebyly,�a�proto�si�přál,�aby�v�
letošní� sezóně� byli� všichni� úspěšní,�
abychom� ji� všichni� ve� zdraví� a�
spokojenosti� absolvovali.� Také�
poděkoval� Jerrymu� Procházkovi� za�
to,� že� ve� Westernovém� městečku�
můžeme� být� a� rovněž� poděkoval�
všem�organizátorům,�a�návštěvníkům�
popřál,� aby� našlapali� ještě� spoustu�
kilometrů,�krásnou�sezónu�a�úspěšný�
rok�2022.�Jaroslav�Oldřich�připomněl�
zahájení� sezony� v� Černé� Hoře� a�
rovněž� poděkoval� všem� účastníkům�
letošního� zahájení� turistické� sezony�
v� Boskovicích.� Také� připomněl�
boskovického� rodáka� a� zakladatele�

turistiky� na� Boskovicku� Karla�
Absolona,� díky� čemuž� letos� slaví�
místní� turisté� 120� let� a� také� samo�
město� Boskovice� letos� slaví� 800� let�
od�svého�založení,�což�je�i�vyznačeno�
na�Pamětních�listech,�který�obdržel�v�
cíli�každý�z�účastníků.
Po� slavnostním� zahájení� se� vrátili�

všichni� do� saloonu,� kde� se� losovaly�
lístky� s� čísly,� které� každý� obdržel�
ráno�při�startu.�V�průběhu�odpoledne�
si� přišli� na� své� i� milovníci� koní,�
protože� se� v� aréně� konal� další� z�
workshopů� Michala� Bednáře,� a� tak�
jste� mohli� shlédnout� jejich� drezuru�
nejen�v�aréně�ale�i�na�Main�Street.

 Text a foto Monika Šindelková

Boskovická Vlčata mají první místo mladších žáků

Nová sezona A-týmu Olympie 
Blansko se nese ve znamení změn

BLANSKO� -� Baseballový� a�
softballový� klub� Olympia� Blansko�
již�od� roku�1988�vychovává�úspěšné�
sportovce� a� sklízí� významné�
úspěchy� napříč� všemi� kategoriemi� v�
konkurenci� silných� klubů,� které� se�
soustředí� zejména� do� velkých� měst,�
jako� jsou� Praha,� Brno,� Ostrava.�
Mužský�A-tým�je�pak�nejvyšší�metou,�
které� mohou� mladí� baseballisté� v�
Blansku� dosáhnout,� a� je� vizitkou�
klubu,� kde� se� odráží� veškerá� práce�
s� mladšími� kategoriemi� a� stabilita�
klubu.
Posledních� asi� deset� let� se�

blanenskému� mužskému� týmu� v�
roli� trenéra� a� manažera� věnoval� Ivo�
Kučera.�Je�jedním�ze�spoluzakladatelů�
klubu� a� sám� býval� elitním� hráčem,�
který�odehrál�část�baseballové�kariéry�
v� brněnských� Dracích,� byl� součástí�
národní� reprezentace,� získal� několik�
individuálních� cen� a� dodnes� se� drží�
na�předních�příčkách�v�klubu�českých�
homerunářů.�Mužskému�týmu�tak�měl�
co� předávat.� V� roce� 2016� dokonce�
získal� ocenění� České� baseballové�
asociace� Trenérský� objev� roku,� a� to�
když� přivedl� blanenské� mužstvo� po�
letech� zpět� do� nejvyšší� baseballové�
soutěže�Extraligy.

Pro�nadcházející�sezónu�ho�však�v�
čele�A-týmu�vystřídá�jeden�z�tahounů�
mužstva� Štěpán� Havlíček,� zkušený�
levoruký� nadhazovač,� který� mimo�
jiné� absolvoval� několik� sezon� v�
americkém� týmu�Tampa�Bay�Rays� a�
patří�k�hlavním�oporám�blanenského�
mužského�baseballu.�Štěpán�Havlíček�
si�k�sobě�do�realizačního�týmu�vybral�

jako� své� asistenty� Jakuba� Kostku� a�
Aleše� Blažka,� kteří� rovněž� patří� ke�
zkušeným� matadorům� blanenského�
Ačka� a� s� jejichž� pohledem� na�
směřování� týmu� je� Havlíček� v�
souladu.
Změny� proběhly� také� z� hlediska�

organizace� mužských� baseballových�
soutěží.� Extraliga� doposud� patřila�

deseti�nejlepším�mužským�celkům,�od�
sezóny�2022�se�opět�nastavuje�formát�
zahrnující� osm� nejlepších� českých�
týmů,�mezi� které� se� ovšem� v� loňské�
těžké� covidem� poznamenané� sezóně�
nepodařilo� blanenským� hráčům�
probojovat.�Blanenské�Ačko�tak�letos�
odehraje�sezónu�v�1.�lize.
„Mou� vizí� je� stabilizovat� tým,�

vytvořit� dobrou� atmosféru,� hrát�
pravidelně�baráž�a�výhledově�se�také�
pokusit� o� navrácení� Extraligy� do�
Blanska.� Pro� letošní� sezónu� je�mým�
cílem� postoupit� mezi� čtyři� top� týmy�
1.�ligy,�což�nám�otevře�cestu�zahrát�si�
baráž�a�utkat�se�s�extraligovými�týmy.�
Cílem�v�1.�lize�je�umístit�se�na�konci�
sezóny� na� medailových� příčkách,“�
popisuje�své�záměry�Havlíček.
Sestava�pro�letošní�sezónu�posílila�

o� hostující� hráče� Jana� Svobody,�
Filipa� Fabiana� a� Matěje� Donského.�
Po� delší� odmlce� se� do� týmu� vrací�
Libor�Kolář.
Nejbližší� zápas� se� odehraje� 23.�

dubna,� kdy� bude� od� 13:00� hodin� na�
blanenském�Strawberry�field�k�vidění�
dvojutkání� s� týmem� Klasik� Frýdek�
Místek.

Radka Sitarová, Olympia Blansko
Zdroj www.blansko.cz

BOSKOVICE�-�JSME�MISTŘI�...�
první�místo�ligy�mladších�žáků�„D“�na�
Vysočině�vyhrála�Vlčata�z�hokejového�
klubu� SKMB� Boskovice� z.s.� Vlčata�
v� kategorii� mladších� žáků� odehrála�
tuto� sezónu� celkem� 30� zápasů� a� za�
úspěchy�hovoří�i�tabulka�kanadského�
bodování,� kde� první� a� třetí� příčka�
patří�právě�našim�hokejistům.
Náš�hokejový� tým�vznikl�na�konci�

roku� 2019,� kdy� se� devět� rodičů�
domluvilo� s� předsedou� klubu� p.�
Ladislavem�Čížkem�a�začali� jsme�od�
základu�budovat�a�tvořit�Vlčí�smečku.
V�roce�2020�jsme�nemohli�odehrát�

zápasy� z� důvodu� nedostatečného�
počtu� hokejistů,� ale� o� to� byla� naše�
práce�intenzivnější,�bohužel�následně�
do� toho� zasáhl� Covid� 19� a� zavřel�
veškeré�stadiony.
Nevzdali� jsme� to.� Dnes� má� náš�

klub� již� 74� hráčů,� což� už� je� kvalitní�
smečka.
Podařilo�se�nám�vybudovat�zázemí�

s� veškerými� pomůckami,� kvalitními�
trenéry�a�skillkouči.
Díky� patří� partnerům� a� všem� kdo�

nás� podporují� a� věří� v� nás.� Zvlášť�
velké� díky� patří� zejména� rodičům�
za� jejich� čas,� že� děti� vedou� ke�

sportu� a� nenechají� je� sedět� doma.�
A�v�neposlední�řadě�si�obrovské�díky�
zaslouží� naše� hokejová� Vlčata� za�
úžasnou� sezónu� a� velkou� bojovnost.�
Už�se�těšíme�na�další�sezónu�s�Vámi�

a� na� další�Vaše� úspěchy� v� krajských�
ligách.
Přidejte� se� i� vy� k� naší� smečce,�

naučíme�Vaše�děti�bruslit,�hrát�hokej�
a�týmové�spolupráci.

Napište� nám� na� skmbmladež@
seznam.cz,� nebo� volejte� na� tel.:�
777�774�947.
Sledujte� nás� na� Facebooku� a�

Instagramu.�  Kateřina Moudrá
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Karlovy hračky a jejich 10 let 
BOSKOVICE - Kapela Karlovy 

hračky slaví kulatiny. Uplynulo 10 
let od prvních tónů, které byly ten-
krát slyšet z naší první zkušebny v 
Černé Hoře! Míst ke zkoušení a tvor-
bě jsme už vystřídali mnoho. Prošli 
jsme pódii zapomenutými, oblíbený-
mi, známými i neznámými, kterými 
se hemžíme. Úsměv a otázka. Co k 
výročí (pro nás slavnému) dodat? 
Před léty vyšel článek v novinách o 
tom, že Hračky jsou hudební skupi-
nou odlišnou od známých modelů, co 
hudební kritik tenkrát přirovnával k 
týpkovi s vyčnívající hlavou se sty-
lově načechranou čepicí. S tím ne-
máme problém a bluesrockový oblek 
máme ještě ve skříni. 

Když byla kapela na svém startu, 
shodli se její zakladatelé Ivo Hájek 
a Miron Valter na bluesrockovém 
hudebním stylu, ale hned na začát-
ku sázeli na vlastní tvorbu. Tím dali 
Hračkám dobrý směr, a i když už s 
námi neúčinkují, zasloužili se o ka-
pelu velmi výrazně. Poděkování za 
náš úspěch patří všem bývalým čle-
nům včetně Martina Neruda a Vik-
tora Pavlů. Dobří muzikanti stojí za 
úspěchem 10 let naší hudby, která 
udělala (i kdyby občas) někomu 
radost. Léta běží a změny provází 
každý život včetně toho hudebního. 
Hračky jdou pevně dál svoji vlastní 
cestou. Svůj charakteristický hudeb-
ní styl mají ve svých rukou. Přiro-
zeným vývojem se od bluesrocku 
posunuly k současnému typickému 
výrazu, který jim dnes stále dává 
„jednoznačný ksicht“. Ten se může 
líbit i nelíbit, ale tím je splněna sama 

podstata přirozenosti, různorodosti a 
nových hudebních cest. 

V současné době tvoří Karlovy 
hračky osm členů a tvoří je také au-
torská hudba s texty. Ty jsou často o 
ženách v různých situacích, které jsou 
více či méně oblečené a hlavně mají 
výrazný až úsměvný charakter, kte-
rými je autor Radek Klon obdařil. Za 
zmínku stojí některé songy z posled-
ní doby, jako jsou Jízdenka, Dievča 
hore, Pardubice, Júlie … Stále se ale 
rádi vracíme i k věcem straším a na-
šim fandům známějším. Je to třeba 

Božena, Elegán nebo oblíbená píseň 
Jsem tvůj pes, kde se zpívá: „Tak 
mě zapal, jsem jen papír, a ty kámen 
nebo safír, já tvá blecha v tvém ruká-
vu, jsem tvůj pes, co žere trávu …“. 
Věříme, že ve vlastní tvorbě a origi-
nalitě je naše přednost. Kopií máme 
málo. Nápadů hodně. Chceme navá-
zat na úspěšný videoklip „Za holka-
ma“ nebo na známou nahrávku, kte-
rou jsme Vám připravili ke sváteční 
době „Hračka vánoční“. Připravuje-
me materiál k produkci nových písní 
a právě vybíráme, která z nich bude 

opět doplněna videem. Těšíme se na 
vystoupení, která nás čekají daleko i 
blízko Boskovic. Nejvíc se těšíme na 
Boskovice, kde si zahrajeme 1. květ-
na na náměstí, potom v letním kině 
před kapelou Rybičky 48 a v červnu 
na festivalu atd.

Děkujeme všem lidem, kteří nás v 
posledních 10 letech jakkoli podpořili 
svoji energií, také díky všem za po-
tlesk a úsměvy. Žádné viry ani války 
nás ještě neporazily a jsme stále tady. 

Za všechny naše Hračky se 
k Vám připojují Karlovy hračky 

Koupím garáž 
v Boskovicích, platba 

v hotovosti.
Nabídněte - tel.: 774 408 399

Koupím jakoukoliv JAWU, SIMSON, MZ, ČZ či PAV... 
Děkuji za nabídku. Tel.: 723 971 027

Zrcadlo Blanenska a Boskovicka, zpravodajský magazín okresu Blansko. Vydavatel BBN s. r. o., Sokolská 13, 

680 01 Boskovice, IČ: 277 12 770, evidenční číslo MK ČR E 17 259. Redakce: Radim Hruška (777 967 332, ra-

dim@bbnsro.info). Inzerce: 774 408 399, j.oldrich@centrum.cz. Adresa: Sokolská 13, 680 01 Boskovice, e-mail: 

 radim@ bnsro.info. Tiskne: VLTAVA LABE MEDIA a.s. Tiskárna Novotisk Olomouc. Nevyžádané materiály se 

nevracejí. Za pravdivost údajů v inzerci odpovídá autor. Materiály označené jako PI jsou placenou inzercí. Dopisy 

čtenářů nevyjadřují stanovisko redakce. 

THE 
INFAMOUS 
HER (USA)

Vstupné: 
250 Kč na místě 
190 Kč v předprodeji29/4 20

22 19.00
Sokolovna 
Boskovice

kulturaboskovice.cz
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VLASTA 
ŠAFAŘÍK 
TRIO
(CZ)

Levně prodám 260 ks propisovacích tužek s logem, najdu 
geopatogenní zóny a paranormální jevy a odstraním bez 

stěhování nábytku. Tel.: 776 106 964

Z důvodu stěhování do podstatně menších prostor prodám 
spoustu věcí. Např. rohovou vanu NEO 150 x 150 cm - Výrobce 
RIHO Suchý, bílo zlatou mramorovanou skládačku kuch. linky 

a mnoho dalšího. K vidění cca 4 km od Boskovic. Prohlídka 
možná - foto zašlu. Mob.: 607 903 121

Pronajmu garáž ul. Ludvíka Vojtěcha Boskovice. Tel.: 777 127 654

Koupím venkovní vstupní dveře devadesátky nebo větší, plast 
nebo dřevo, i prosklené, použité, levně. Tel.: 607 846 060

Karlovy hračky: Libor Dvořáček, Karel Beníšek, Martin Ženata, Radek Řehoř, Milan Hrdý, Franta Liška, Radka 
Dostálová a Radek Klon
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Klíčový gól padl v závěru. Blansko 
bralo na Slovácku B bod

BLANSKO� -� Hodnotný� bod�
získali� blanenští� fotbalisté� při� vý-
jezdu� na� Slovácko� B.� Ze� stadionu� v�
Kunovicích� se� vrátili� s� výsledkem�
2:2,�který�vydřeli�vyrovnávací�trefou�
v� posledních� minutách.� I� nadále� se�
tak�nachází�na�devátém�místě�MSFL.

1. FC Slovácko B - FK Blansko 
2:2 (0:1),�49.�Vincour,�79.�Pernica�–�
38.�Tulajdan,�89.�Smrčka.

Sestava:� Vitásek� –� Šíp� (C)�
(72.��Chloupek)�(90+2.�Včelík),�Černý,�
Smrčka,� Zúbek,� Štencl� (86.� Lick),�
Todorič,�Feik,�Alexa�(46.�Blažík),�Pe-
cuch,�Tulajdan�(86.�Fiala).
Do� brány� naskočil� stejně� jako� v�

uplynulém� týdnu� David� Vitásek.�
Nechyběly�přitom�ani�další�opory�ze�
sestavy,� jež� v� minulém� kole� značně�
potrápila�béčko�Baníku.�Start�na�hřišti�
slovácké� rezervy�však�mohl�být�dost�
nepříjemný,� domácí� střelec� z� dálky�
však�mířil�jenom�do�břevna.
Také� následující� příležitost� si�

vypracovalo� Slovácko� B.� Z� hranice�
velkého� vápna� zahrozil�Vojtěch� Pak,�
proti� němuž� vytáhl� brankář� solidní�
zásah.�V�mezihře� působili�mírně� ak-
tivněji� domácí� fotbalisté,� Blansko�
ale�s�nimi�chtělo�držet�krok�a�klíčové�
situace�si�pokrylo.
Radost� pro� hosty� potom� přiš-

la� na� sklonku� prvního� poločasu.�
Ve� 38.� minutě� si� vynutili� Blanenští�
vhazování�nedaleko�soupeřovy�brány�
a� prodrali� se� až� ke� gólu.� Na� konci�
důrazné� akce� se� objevil� u� míče� Jiří�
Tulajdan,�jenž�ranou�na�zadní�tyč�up-
ravil�na�1:0�pro�Jihomoravany.
Ještě�do�konce�půle�se�udály�i� tro-

chu�napjaté�chvilky�po�tvrdém�soubo-
ji� ve� vápně� Blanska,� kde� si� Vitásek�
šel� tvrdě� pro� balón.�Všechno� ovšem�
zvládl�podle�pravidel�a�hostující� tým�
držel�nejtěsnější�náskok.

Nástup� do� druhého� dějství� však�
vyšel� na� jedničku� Slovácku.� Perni-
cova� mocná� střela� ještě� skončila� po�
gólmanově� vyražení� mimo,� nicméně�
několik�minut�potom�letěl�rohový�kop�
zprava� a� Tomáš� Vincour� vyrovnal�
přesnou�hlavičkou.
Další� výraznější� šance� se� naskytla�

Blansku� v� 66.�minutě,� a� to� díky�Ni-
kolu�Todoričovi.� Srbský� hráč� ukázal�
svižné�sólo�a�prošel�přes�dva�soupeře,�
zakončení�mu�ale�nevyšlo�a�šlo�těsně�
vedle.� I� po� prostřídání� byla� zbýva-

jící�část�utkání�ještě�zajímavá,�což�se�
projevilo�i�na�skóre.�Béčko�Slovácka�
urvalo�vedení,�když�Libor�Pernica�na-
dvakrát�překonal�Vitáska.
Svěřenci� trenéra� Petra� Vašíčka� se�

tak�ocitli�v�kritické�situaci.�Protivník�
navíc� stále� hrál� nebezpečně� a� mohl�
skórovat� potřetí,� kdyby� Yohanna�
nepřestřelil�po�přiťuknutí�od�Koryča-
na.�Všechno�ale�dopadlo�úplně�jinak.
Blansko�proniklo�v�nestřežený�mo-

ment� do� vápna,� Filip� Smrčka� šel� do�
volného�prostoru�a�potom,�co�byl�jeho�

spoluhráč� tvrdě� sražen� k� trávníku,�
vypálil� z� otočky� a� určil� výsledek� na�
konečných� 2:2.� Díky� úspěšnému�
finiši� proto� bere� mančaft� z� jižní�
Moravy�bod� a� zůstává� ve� vyrovnané�
tabulce�MSFL�na�devátém�místě.
Následující� souboj� o� body� bude�

čekat�Blansko�doma.�V�neděli�24.�dub-
na� přijede� Viktoria� �Otrokovice,� jež�
naposledy� padla� s� Uničovem.� Hraje�
se�v�tradičním�čase�od�10.15�hod.

 Tadeáš Mima
Zdroj www.fkblansko.cz

Pivo koloběžkářům 
určitě zhořklo

BOSKOVICE� -� Na� sobotu� určitě� v� dobrém�
nebudou�vzpomínat�dva�koloběžkáři�z�Boskovic.�Ti�
se�v�alkoholovém�opojení�proháněli�centrem�měs-
ta,�kdy�tak�nemohli�ujít�pozornosti�zdejších�hlídek.�
Krátce�po�půlnoci�muže�zákona�nejprve�zaměstnal�
devětatřicetiletý� místní� obyvatel.� Ten� si� na� tom-
to� elektro� stroji� urychloval� cestu� domů� z� hospo-
dy.� Policistům� se� bezostyšně� přiznal,� že� chvilku�
předtím� vypil� několik� zlatavých�moků,� to� ostatně�
potvrdila�i�dechová�zkouška.�Na�displeji�se�ukáza-
lo�kolem�půl�promile.�Naopak�večer� si� boskovičtí�
strážníci� nemohli� nepovšimnout� podezřelé� jízdy�
devatenáctileté�ženy.�Ta�ale�hlídce�nadýchala�pod-
statně�víc.�V�dechu�měla�přes�jedno�promile.�Také�
ona� se� před� cestou� domů� posilnila� pivem.� Případ�
si�tak�od�strážníků�převzali�tamější�policisté.�Nyní�
budou� muset� oba� počítat� s� tím,� že� se� jim� jejich�
pošetilá� jízda� podstatně� prodraží.� Ve� správním�
řízení�jim�totiž�za�tento�bláhový�čin�hrozí�až�pětad-
vacetitisícová�sankce.��� Zdroj Policie ČR

Probíhala akce 
ROADPOL

REGION� -� Také� na� Blanensku� se� policisté�
připojili� k� celorepublikové� dopravně� bezpečnost-
ní�akci�ROADPOL.�Policejní�hlídky�se�mimo�jiné�
zaměřovaly� především� na� dodržování� povinnosti�
používání� bezpečnostních� pásů� všech� pasažérů� ve�
vozidle.

Hlavním� účelem� této� akce� nebyla� pouze� repre-
sivní� rovina,� ale� také� preventivní� působení� na�
řidiče.� V� rámci� silniční� kontroly� řidiči� obdrželi�
kromě� cenných� rad� navíc� také� preventivní� před-
měty�zaměřené�na�bezpečnost�v�dopravě,�konkrét-
ně�na�bezpečné�poutání.�Policisté�jim�vysvětlovali�
nejen� jak� je� důležité� se� před� jízdou� připoutat,� ale�
také�jak�správně�bezpečnostní�pásy�používat.�Špat-
ně� �nastavený� bezpečnostní� pás�může� být� spíše� na�
škodu�než�ku�pomoci.
Je�totiž�řada�těch,�pro�které�„zacvaknutím“�pásů�

veškerá�bezpečnost�začíná,�ale�i�končí.�Přitom�nere-
spektují�mnohé,�velice�podstatné�skutečnosti.�Těmi�
jsou�u�pasažérů,�například�výškové�nastavení�bez-
pečnostního�pásu,�u�dětských�sedaček�či�podsedáků�
také� jeho� správné� umístění� podle� rad� výrobce.�
Díky� těmto� zanedbáním� dochází� k� tomu,� že� mají�
řidiči�a�ostatní�pasažéři�bezpečnostní�pás�nastaven�
například� pro� vyšší� postavu,� než� jsou� oni� sami,�
nebo�že�pás�není�u�dětských�sedaček�veden�červeně�
označenými�bezpečnostními�zónami.�V�tu�chvíli�se�
z�ochranného�prvku�stává�smrtící�past,�což�si�jako�

laici� uvědomíme�až�při� krizové� situaci,� kdy�může�
být�už�ale�pozdě.
Na� Blanensku� policejní� hlídky� v� rámci� akce�

zkontrolovaly�stovky�řidičů.�Během�těchto�kontrol�
policisté� zjistili� devatenáct� přestupků.�V� šestnácti�
případech�řidiči�nebo�spolujezdci�nebyli�připoutáni.�
Další�dva�šoféři�vyjeli�na�silnici�s�vozidlem,�které�
bylo� technicky� nezpůsobilé.� V� jednom� případě�
usedl� řidič� za� volant� pod� vlivem� alkoholu� a� jeho�
jednání�bylo�kvalifikováno�jako�přestupek.

  Zdroj Policie ČR

Boskovice se staly 
Historickým městem 
roku 2021

Pokračování ze str. 1
V� roce� 2021� Boskovice� opravily� z� vlastních�

peněz�a�s�dotací�z�programu�regenerace,�která�činila�
775�000�korun,�tři�památky:�židovský�dům�s��rituální�
lázní�mikve,�kde�se�obnovovala�fasáda�stejně�jako�
u�dalšího�domu�v�židovské�čtvrti.�Na�hradě�se�pak�
restauroval�dřevěný�rumpál�u�studny.
Při�slavnostním�vyhlašování�na�Žofíně�tedy�sta-

rosta� města� Jaroslav� Dohnálek� převzal� nejdříve�
cenu�za�vítězství�v�krajském�kole.�Symbolicky�jako�
první,�protože�vyhlašování�probíhá�podle�abecedy.�
Za�toto�vítězství�obdržely�Boskovice�100�tisíc�ko-
run.
Po� vyhlášení� dvou� dílčích� cen�Ministerstva� pro�

místní�rozvoj,�oceněných�dalšími�sto�tisíci�pro�měs-
ta�Loket�a�Telč,�následovalo�vyhlášení�hlavní�ceny.
Jméno�města,� které� se� bude� pyšnit� titulem�His-

torické�město� roku�2021,� přečetl�Libor�Honzárek,�
předseda�Sdružení�historických�sídel�Čech,�Mora-
vy� a� Slezska� a� zástupce� města� Havlíčkův� Brod,�
které� se� stalo� vítězem� v� loňském� roce.� Ocenění�
starostovi�města� Boskovice� Jaroslavu�Dohnálkovi�
předávali� Martin� Baxa,� ministr� kultury,� Radim�
Sršeň,�náměstek�ministra�pro�místní�rozvoj�a�Libor�
Honzárek.
Jaroslav� Dohnálek� ve� své� děkovné� řeči� mimo�

jiné� uvedl:� „Je� to� pro� nás� dárek� k� narozeninám.�
�Boskovice� letos� slaví� 800� let� od� první� písemné�
zmínky.�My� už� dlouho� historickým�městem� jsme,�
ale�teď�už�na�to�máme�i�glejt.“
Jaroslav�Dohnálek�převzal�velkou�cenu,�která�je�

putovní� a� příští� rok� ji� Boskovice� předají� novému�
vítězi,�individuální�cenu,�která�městu�zůstane�a�dip-
lom�potvrzující�vítězství�a�získání�titulu�Historické�
město�roku.�Finanční�cenou�je� jeden�milion�korun�
na�opravy�památek�ve�městě.

Starostu� na� slavnostní� vyhlášení� doprovázela�
Aneta�Sedláčková,�referentka�regionálního�rozvoje�
a�Jaroslav�Parma,�referent�pro�styk�s�veřejností.

 Text a foto Jaroslav Parma

Uvedení knihy Milana 
Nechuty z Knínic

BOSKOVICE� -� Milan� Nechuta,� rodák� z�
nedalekých� Knínic,� uvede� svou� knihu� Generační�
výpověď� (aneb� Příběh� výjimečného� človíčka)� v�
zámeckém�skleníku�v�Boskovicích�dne�17.�května�
2022� v� 17� hodin.� Svůj� vlastní� program,� čerpající�
převážně� ze� svých� životních� příběhů� uvedených�
v�knize� a�doplněný� zpěvem,�bude� zajímavý� i� tím,�
že�jej�celý�představí�v�malohanáckém�nářečí.�Celá�
prezentace,� pořádaná� Kulturním� zařízením� města�
Boskovice� a� nakladatelstvím� ALBERT,� bude� za-
končena� autogramiádou� a� malým� občerstvením.�
 František Šalé

Boskovičtí turisté 
uklízeli Česko

BOSKOVICE�-�V�sobotu�2.�dubna�2022�se�Klub�
českých� turistů� Boskovice� podílel� na� celostátní�
akci�Ukliďme�Česko.�Jako�obvykle�to�bylo�ve�spo-
lupráci�s�Osadním�výborem�z�Mladkova.�Společně�
zajišťovali� úklid� kolem� cyklostezky� Boskovice�
-� Mladkov� a� podél� silnice� II.� třídy� z� Mladkova�
do� Boskovic.�Akce� se� zúčastnilo� více� než� dvacet�
�dobrovolníků.�� Text a foto Jaroslav Oldřich

Boskovičtí plavci se předvedli na dvou závodech
BRNO, PROSTĚJOV� -� V� sobotu� 9.� dubna� se�

plavci�oddílu�SVČ�Boskovice�vydali�na�již�tradiční�
Cenu�brněnského�draka�do�brněnského�padesátime-
trového�bazénu�za�Lužánkami.�
Desítka� našich� plavců� Ondráš� Ščudla,� Ondřej�

Sýkora,�Václav�Drábek,�Radek�Dokoupil�a�žákyně�
Julie�Spoustová,�Anna�Šperková,�Izabela�Slámová,�
Nina�Chlupová,�Kristýna�Nezvalová�a�Elen�Hortová�
soupeřila�s�nejlepšími�plavci�celé�České�republiky.�
Hlavní� soutěží� byl� kraulový� čtyřboj,� který� se�

skládal�z�50,�100,�200�a�400�kraul.�Čtyřboj�vyhrál�
a� pohár� obdržel� Ondřej� Ščudla.� Na� prvním�místě�
doplaval� v� disciplínách,� 50K,� 100K,� 200K,� 50P� a�
100P.� Pohár� také� za� kraulový� čtyřboj� obdržel� Já-
chym� Ryšávka,� který� letošní� půlrok� hostuje� v�
Kuřimi.�

Všichni�naši�plavci�statečně�bojovali�a�vytvořili�
si� osobní� rekordy.�V� kategorii� starších� žákyň� ob-
držela� stříbrnou� medaili� za� 50Z� Anna� Šperková.�
Kategorie� mladších� žáků� plnila� limity� na� Let-
ní� olympiádu� mládeže.� Velkou� naději� na� splnění�
má�Václav�Drábek� a�Kristýna�Nezvalová.�Václav�
na� 100P,� 200P� a�Kristýna� na� 200Z,� 200PZ.�Všem�
plavcům�děkujeme�za�vzornou�reprezentaci�oddílu�
SVČ�Boskovice�a�jejím�rodičům�za�podporu.

O mokrého Emana 
Prostějovský� pětadvacetimetrový� bazén� hostil�

plavce� z� celé� republiky� na� desátém� ročníku� pla-
veckých�závodů�O�mokrého�Emana.
Plavci�ročníku�narození�2010�až�2013�z�31�oddílu�

obsadili�opravdu�každé�místečko�v�tamním�bazénu�
a�ve�společnosti�vodníka�Emana�padaly�osobní�re-
kordy.�Náš�oddíl�SVČ�Boskovice�vyslal�do�Prostě-
jova� jedenáct� plavců.�Největšího� úspěchu� dosáhla�
smíšená� štafeta� na� 4x50PZ� ve� složení,� Kristýna�
Nezvalová,� Václav� Drábek,� Anna� Šafránková,�
Jakub�David,�obsadili�první�místo�a�obdrželi�zlaté�
medaile.�
Na� stupeň� vítězů� vystoupali� Vašek� Drábek� za�

100P,�druhé�místo�a�Anna�Šafránková�za�100M,�třetí�
místo.�Nejlepší�osobní� časy�zaplavali� žáci,�Tomáš�
David,� Radek� Dokoupil,� Jan� Bednář,� Krunoslav�
Roglič,�Eliáš�Chlup,�Lukáš�Veselý�a�žákyně�Kristý-
na� Nezvalová,� Elen� Hortová� a� nejmladší� Jolana�
Chlupová.�Všem�děkujeme�za�vzornou�reprezentaci�
oddílu�SVČ�BOSKOVICE.�� Jan Horák
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Boskovice se 
staly Historickým 
městem roku 2021

BOSKOVICE - Sdružení 
historických sídel Čech, Moravy 
a Slezska, Český národní komitét 
ICOMOS, Ministerstvo kultury 
a Ministerstvo pro místní rozvoj 
pořádaly ve čtvrtek 14. dubna 
v pražském paláci Žofín „Setkání 
u příležitosti udělení Ceny za nejlepší 
přípravu a realizaci Programu 
regenerace městských památkových 
rezervací a městských památkových 
zón za rok 2021“, spojenou s 
udělením titulu „Historické město 
roku 2021“.

Městská památková zóna 
Boskovice byla vyhlášena v roce 
1990 a Boskovice jsou dlouholetým 
členem výše uvedeného sdružení.

V úzkém finále byly Boskovice 
doposud dvakrát – v roce 2005, kdy 
se vítězem staly Františkovy Lázně a 
v roce 2014, kdy zvítězila Chrudim. 
Doposud Boskovice získaly dílčí 
ocenění Ministerstva pro místní 
rozvoj a cenu časopisu Moderní 
obec.V soutěži za rok 2021 vyhrály 
Boskovice v rámci Jihomoravského 
kraje nad městem Lomnice.

Pokračování na str. 2
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Turisté zahájili sezonu 
v Moravském krasu a okolí

Zápisem do České knihy rekordů zahájilo v neděli 3. dubna novou turistickou sezonu několik set návštěvníků Pivovaru 
Černá Hora. Právě na jeho nádvoří se totiž vydali oholení turisté z Blanska i Boskovic, aby společně symbolicky 
odstartovali sezonu pro destinaci Moravský kras a okolí. Ta je tradičně spojena s recesistickým rekordem, každoročně 
v novém pojetí. Letos se započítávali všichni oholení účastníci akce, tedy ti, kteří se vybavili turistickou holí. 
Více na str. 6.  Foto Monika Šindelková
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